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1;ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΑ

1  Σοβαρές συνέπειες μέσα στην πανδημία από τη
χρόνια απαξίωση της ΠΦΥ

Πηγή: ΡΙΖΟΣΠΑΣΤΗΣ Σελ.: 16 Ημερομηνία
έκδοσης:

26-02-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

275.06 cm² Κυκλοφορία: 2300

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΛΑΡΙΣΑ

Σοβαρές συνέπειες μέσα στην πανδημία 
από τη χρόνια απαξίωση της ΠΦΥ
Συζητήθηκε στη Βουλή η σχετική Επίκαιρη Ερώτηση του ΚΚΕ

Τη διαχρονική συνειδητή απαξίωση της δημόσιας 
Πρωτοβάθμιας Φροντίδας Υγείας (ΠΦΥ) στο νομό Λά
ρισας, αλλά και γενικότερα, ανέδειξε το ΚΚΕ με Επί
καιρη Ερώτηση που κατέθεσε στη Βουλή και η οποία 
συζητήθηκε τη Δευτέρα 22/2.

Ο βουλευτής του Κόμματος Γιώργος Λαμπρούλης 
ανέδειξε τις τεράστιες ελλείψεις σε προσωπικό και ι- 
ατρομηχανολογικό εξοπλισμό, και τις συνέπειές τους 
για το λαό, ειδικά εν μέσω της πανδημίας και των εμ
βολιασμών.

Ενδεικτικά ανέφερε ότι «σε όλα τα Κέντρα Υγείας - 
εκτός από την Ελασσόνα - δεν λειτουργούν τα εργα
στήρια αιματολογικό, βιοχημικό, μικροβιολογικό. Δεν υ
πάρχουν ιατρεία, ακτινοδιαγνώσεις και τεχνολόγοι για τη 
λειτουργία των αντίστοιχων ακτινολογικών εργαστηρίων 
τόσο στα Κέντρα Υγείας Ελασσόνας και Γόννων, ενώ 
αντίστοιχα στο Κέντρο Υγείας Φαρσάλων το ακτινολο
γικό μηχάνημα είναι εκτός λειτουργίας, καθότι διαθέ
τει τεχνολόγο αλλά δεν έχει ιατρό ακτινολόγο.Τα κτιρι- 
ακά προβλήματα κυρίως στα Κέντρα Υγείας της Ελασ
σόνας, των Φαρσάλων και του Τυρνάβου χρήζουν άμε
σης αντιμετώπισης. Οσον αφορά τις κενές οργανικές 
θέσεις, για παράδειγμα ενώ είναι 80 και στα 5 Κέντρα 
Υγείας, δεν έχει δρομολογηθεί τίποτα».

Με βάση τα παραπάνω, σημείωσε, «τα ΚΥ Φαρσά
λων, Ελασσόνας, Αγιός, Τυρνάβου και Γόννων δεν μπο
ρούν να αντεπεξέλθουν στο "φιλόδοξο" εμβολιαστικό 
πρόγραμμα».

Ο Γ. Λαμπρούλης ρώτησε τον υπουργό σε ποιες ε
νέργειες θα προβεί η κυβέρνηση «ώστε άμεσα να κα
λυφθούν τα κενά των οργανικών θέσεων των ΚΥ και 
να ενισχυθούν μέσω προσλήψεων μόνιμου προσωπι
κού πλήρους και αποκλειστικής απασχόλησης» και με 
«μονιμοποίηση χωρίς όρους και προϋποθέσεις όλων 
των επικουρικών και των συμβασιούχων».

Καταλήγοντας τόνισε την ανάγκη για δημιουργία εμ

βολιαστικών κέντρων στο πλαίσιο της ΠΦΥ, σε κατάλ
ληλοί!); χώρους, με στόχο την άμεση απεμπλοκή των 
νοσοκομείων, επίταξη του ιδιωτικού τομέα και αύξηση 
της κρατικής χρηματοδότησης.

Ο υφυπουργός Υγείας Β. Κοντοζαμάνης, προσπερ
νώντας όλα τα παραπάνω, υποστήριξε ξανά την πολι
τική «ανακύκλωσης» του προσωπικού, γεγονός που υ
πονομεύει τόσο τον εμβολιασμό του πληθυσμού όσο 
και τη συνολικότερη περίθαλψη του λαού. «Βάφτισε» 
την πολιτική της κυβέρνησης «ανασυγκρότηση και ανα
βάθμιση της ΠΦΥ», ενώ χαρακτήρισε επαρκές το προ
σωπικό των Κέντρων Υγείας, λέγοντας ότι «δεν τίθε
ται καταρχάς κανένα ζήτημα σε ό,τι αφορά τη διεξαγω
γή των εμβολιασμών και σε ό,τι αφορά την επιβάρυνση 
των Κέντρων Υγείας που αναπτύσσουν εμβολιαστικές 
γραμμές». Προκλητικά, την ώρα που η κυβέρνηση μεί
ωσε άμεσα και εν μέσω πανδημίας την κρατική χρημα
τοδότηση στην ΠΦΥ κατά 96 εκατομμύρια ευρώ, ισχυ
ρίστηκε πως «στις προτάσεις προς το Ταμείο Ανάκαμ
ψης έχουμε σχεδιάσει να υποβληθούν οι προτάσεις ύ
ψους 400 εκατομμυρίων ευρώ για την ΠΦΥ».

Στη δευτερολογία του ο Γ. Λαμπρούλης ανέδειξε τη 
διαχρονική ευθύνη όλων των κυβερνήσεων για το ότι 
το προσωπικό της αποψιλωμένης ΠΦΥ εδώ και χρόνια 
δεν επαρκεί ούτε για την παροχή στοιχειωδών υπηρε
σιών πρόληψης, ιατροφαρμακευτικής περίθαλψης και 
παρακολούθησης χρονίως πασχόντων, με αποτέλεσμα 
ο λαός «να βάζει το χέρι στην τσέπη όλο και πιο βα
θιά». Χαρακτηριστικά, σημείωσε πως το ΚΥ της Λάρι
σας, μιας πόλης με πληθυσμό 170 και πλέον χιλιάδων, 
δεν έχει καν την υποδομή να λειτουργεί σε 24ωρη βά
ση! Από αυτήν την πολιτική επωφελούνται μόνο οι επι
χειρηματικοί όμιλοι που δραστηριοποιούνται στην Υγεία, 
καθώς - όπως υπενθύμισε - η πόλη της Λάρισας είναι 
περικυκλωμένη από μεγάλες ιδιωτικές δομές Υγείας, 
την ίδια στιγμή που τα δύο νοσοκομεία μαραζώνουν.



2;ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΑ

1  Νέα κρούσματα στο Νοσοκομείο «Χατζηκώστα»
Πηγή: ΡΙΖΟΣΠΑΣΤΗΣ Σελ.: 15 Ημερομηνία

έκδοσης:
26-02-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

141.97 cm² Κυκλοφορία: 2300

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΓΙΑΝΝΕΝΑ

Νέα κρούσματα στο Νοσοκομείο 
«Χατζηκώστα»

Ακόμη 3 κρούσματα διαγνώστηκαν στο Γενικό Νοσοκομείο «Χατζηκώ
στα» στα Γιάννενα, ανάμεσα στα οποία και νοσηλευτή που είχε ολοκλη
ρώσει τις δύο δόσεις εμβολίων. Υπενθυμίζεται ότι από τις αρχές Φλεβά
ρη έχουν διαγνωστεί 15 κρούσματα, ανάμεσα στα οποία και νοσηλεύτρι- 
ας που έχει διασωληνωθεί, αποτυπώνοντας τη μεγάλη έκταση της ενδο- 
νοσοκομειακής διασποράς, ως συνέπεια της εγκληματικής πολιτικής της 
κυβέρνησης, με τις εκπτώσεις στην ιχνηλάτηση, τα υγειονομικά πρωτό
κολλα - λάστιχο και την άρνηση για μαζικές προσλήψεις.

Σε ανακοίνωσή της η «Αγωνιστική Συσπείρωση Υγειονομικών» ΓΝ «Χα
τζηκώστα» τονίζει μεταξύ άλλων: «2,5 βδομάδες τώρα διοίκηση του ΓΝ 
"Χατζηκώστα" και 6η ΥΠΕ τηρούν σιγή ασυρμάτου», δίνοντας πάσα στον 
περιφερειάρχη Ηπείρου (ΝΔ), ο οποίος στοχοποιεί τους υγειονομικούς 
που δεν έχουν εμβολιαστεί είτε λόγω αντενδείξεων είτε για άλλους λό
γους και τους τσουβαλιάζει με τους κάθε λογής «αρνητές».

Σύμφωνα με την ανακοίνωση, «η απουσία συστηματικών προληπτικών 
ελέγχων στο προσωπικό, οι ανεπαρκείς και με λάθος μέθοδο ιχνηλατή
σεις, η έλλειψη μέσων υψηλής ατομικής προστασίας, οι μετακινήσεις 
του εξαντλημένου προσωπικού από κλινική σε κλινική και η απουσία ε
νημέρωσης για την κατάσταση της διασποράς στο νοσοκομείο, αποτε
λούν αθροιστικά κάποιες από τις αιτίες οι οποίες συνεισφέρουν στην ε- 
ξάπλωση της διασποράς». Τονίζει, τέλος, την ανάγκη να δυναμώσει η δι
εκδίκηση για ουσιαστικά μέτρα προστασίας.



3;ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΑ

1  Αντί να ενισχύεται κλείνουν κλινικές!
Πηγή: ΡΙΖΟΣΠΑΣΤΗΣ Σελ.: 14 Ημερομηνία

έκδοσης:
26-02-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

233.75 cm² Κυκλοφορία: 2300

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

«ΘΡΙΑΣΙΟ» ΝΟΣΟΚΟΜΕΙΟ

Αντί να ενισχύεται κλείνουν κλινικές!
Νέα αγωνιστική παρέμβαση χτες από σωματεία που δρουν στη Δυτική Αττική

Σ
υγκέντρωση στην είσοδο του 
νοσοκομείου «θριάσιο» και 
παράσταση διαμαρτυρίας στη 
διοίκησή του πραγματοποίησαν 

χτες το μεσημέρι το Συνδικάτο 
Μετάλλου Αττικής (Παράρτημα 
Θριασίου), τα Σωματεία Ιδιωτι
κών Υπαλλήλων Δυτικής Αττι
κής, Εργαζομένων ΟΤΑ Ασπρο- 
πύργου - Ελευσίνας - Μάνδρας, 
Εργαζομένων ΓΝΕ «θριάσιο» και 
το Σωματείο Συνταξιούχων ΙΚΑ 
Ελευσίνας.

Τα σωματεία απαίτησαν να α
νακληθεί το κλείσιμο των δύο 
κλινών της Γενικής ΜΕΘ, να μην 
προχωρήσει ο σχεδιασμός για το 
κλείσιμο κλινικών (παιδιατρικής 
και ορθοπαιδικής), να ενισχυ- 
θεί το θριάσιο Νοσοκομείο με 
το αναγκαίο μόνιμο προσωπικό 
με προτεραιότητα στις κλινικές

και ΜΕΘ Covid, 
να μονιμοποιη
θούν οι δεκάδες 
συμβασιούχοι του 
νοσοκομείου που 
καλύπτουν κρίσι
μες ανάγκες και 
σε πολλούς από 
αυτούς η σύμβα
σή τους λήγει τον 
Οκτώβρη. Σημει
ώνεται ότι πρόκει
ται για το μοναδικό νοσοκομείο σε 
μια τεράστια περιοχή, όπως είναι 
αυτή της Δυτικής Αττικής, όπου 
λειτουργούν εκατοντάδες εργο
στάσια και άλλοι μεγάλοι χώροι 
δουλειάς, ζουν και εργάζονται ε
κατοντάδες χιλιάδες εργαζόμενοι.

Στη συγκέντρωση συμμετείχαν 
εργαζόμενοι του νοσοκομείου, με
ταξύ αυτών και από τις δύο κλινι

κές, ορθοπαιδική και παιδιατρική.
Αντιπροσωπεία των σωματεί

ων παρουσίασε το πλαίσιο αιτη
μάτων στη συνάντηση με τον δι
οικητή του Νοσοκομείου, ο οποί
ος δεσμεύθηκε πως δεν υπάρχει 
κίνδυνος αναστολής λειτουργίας 
της ορθοπαιδικής, παραδέχτηκε 
ωστόσο την πιθανότητα να μην 
υπάρχει δυνατότητα νοσηλείας

παιδιών στην παι
διατρική κλινική και 
να λειτουργούν μό
νο τα εξωτερικά ι
ατρεία και το τμή
μα Επειγόντων για 
παιδιά. Αναγνώρι
σε την ανάγκη επα
ναλειτουργίας των 
δύο κλινών ΜΕΘ, 
χωρίς όμως να δώ
σει κανένα χρονο

διάγραμμα για την επαναλειτουρ
γία τους.

Το Σωματείο Εργαζομένων στο 
νοσοκομείο έχει πάρει απόφαση 
για νέα κινητοποίηση το αμέσως 
επόμενο διάστημα στην Ελευσί
να, προβάλλοντας το αίτημα ενί
σχυσης του νοσοκομείου και των 
Κέντρων Υγείας της περιοχής με 
το αναγκαίο μόνιμο προσωπικό.



4;ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΑ

1  Στο επίκεντρο η στήριξη της φαρμακοβιομηχανίας
και τα πιστοποιητικά εμβολιασμού

Πηγή: ΡΙΖΟΣΠΑΣΤΗΣ Σελ.: 15 Ημερομηνία
έκδοσης:

26-02-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

589.36 cm² Κυκλοφορία: 2300

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΣΥΝΟΔΟΣ ΚΟΡΥΦΗΣ ΕΕ

Στο επίκεντρο η στήριξη 
της φαρμακοβιομηχανίας 
και τα πιστοποιητικά 
εμβολιασμού
Σ

υνεχίζεται η εξάπλωση της παν
δημίας σε όλο τον κόσμο με τα ε
πιβεβαιωμένα κρούσματα να ξε
περνούν πλέον τα 113 εκαχ. ενώ 
επίσημα έχουν καταγραφεί περισσό
τεροι από 2,5 εκατ. θάνατοι. Παράλ

ληλα, οι εμβολιασμοί του πληθυσμού 
ακόμη και των πιο ισχυρών καπιταλι
στικών κρατών προχωρούν με αργούς 
ρυθμούς, αφού αυτοί καθορίζονται α
πό την εμπορευματοποίηση των φαρ
μάκων και των εμβολίων, την υπηρέ
τηση της κερδοφορίας των μεγάλων 
φαρμακοβιομηχανιών και την εξέλιξη 
συνολικότερων ενδοϊμπεριαλιστικών 
ανταγωνισμών.

Μέσα σε αυτό το κλίμα της γεωπο
λιτικής και οικονομικής κούρσας των 
εμβολιασμών, στην οποία είναι χωμέ
νη βαθιά η ΕΕ, πραγματοποιήθηκε χτες 
με τηλεδιάσκεψη η Σύνοδος Κορυ
φής της ΕΕ (Ευρωπαϊκό Συμβούλιο) με 
τους ηγέτες της λυκοσυμμαχίας να συ
ζητούν για την πορεία των εκστρατειών 
εμβολιασμού κατά του κορονοϊού, κα
θώς οι 27 χώρες - μέλη υπολείπονται 
χωρών, όπως το Ισραήλ και η Βρετανία, 
στον εμβολιασμό των πληθυσμών τους.

«Είναι ανάγκη να επιταχύνουμε ε
πειγόντως την αδειοδότηαη, την πα
ραγωγή και τη διανομή εμβολίων κα
θώς και τον εμβολιασμό», αναφέρεται 
στη Δήλωση που υπογράφουν οι αρχη
γοί κρατών και κυβερνήσεων της ΕΕ.

Σημειώνεται ότι ενόψει της Συνό
δου, οι ηγέτες της Πολωνίας, της Ι
σπανίας, του Βελγίου, της Δανίας και 
της Λιθουανίας, ζήτησαν με επιστο
λή τους στον πρόεδρο του Ευρωπαϊ
κού Συμβουλίου, Σαρλ Μισέλ, η αλυ
σίδα παραγωγής και διανομής εμβο
λίων να μεταφερθεί εντός ΕΕ, ώστε 
να ενισχυθεί η παραγωγική δυνατότη
τα για σημερινά και μελλοντικά εμβό
λια. Τέτοιες προσπάθειες βρίσκονται 
ήδη σε εξέλιξη και γίνονται διαπραγ
ματεύσεις στην ΕΕ, αλλά και σε κράτη 
όπως η Γερμανία και η Γαλλία.

Από την πλευρά της, η Επίτροπος 
Υγείας της ΕΕ, Στέλλα Κυριακίδου, 
αναγκάστηκε να αναφερθεί στις με
γάλες καθυστερήσεις της παράδοσης 
των εμβολίων από τις φαρμακευτικές 
και τα παζάρια που κάνουν. Είπε με 
νόημα: «Μαζί με τα κράτη - μέλη, κά
νουμε ό,τι μπορούμε για να διασφαλί
σουμε ότι οι εταιρείες συμμορφώνο
νται με τις συμβατικές τους υποχρε
ώσεις και τηρούν τις συμφωνίες μας» 
και πρόσθεσε ότι «δεν είμαστε ακόμη 
εκεί που θέλουμε να είμαστε όσον α
φορά τον εμβολιασμό». Ισχυρίστηκε 
δε - ενώ νέες καθυστερήσεις στις πα
ραδόσεις γίνονται πλέον γνωστές και 
για το δεύτερο τρίμηνο του 2021 - ό
τι ο στόχος του εμβολιασμού του 70% 
του ενήλικου πληθυσμού μέχρι το κα
λοκαίρι «είναι ένας φιλόδοξος στόχος, 
αλλά είναι εφικτός».

Στο μεταξύ, 3 - 4 εκατ. μονοδοσικά 
εμβόλια της «Johnson & Johnson» 
είναι έτοιμα να διανεμηθούν στις ΗΠΑ 
«την ερχόμενη βδομάδα», εάν χορηγη
θεί άδεια κατεπείγουσας χρήσης του 
εμβολίου στη χώρα, όπως αναμένεται, 
ανακοίνωσε η αμερικανική κυβέρνηση. 
Ο Αμερικανικός Οργανισμός Τροφί
μων - Φαρμάκων (FDA) επιβεβαίωσε 
την αποτελεσματικότητα του εμβολίου

στο 85,9% κατά των σοβαρών μορφών 
της νόσου στις ΗΠΑ, κατά 81,7% στη 
Νότια Αφρική και 87,6% στη Βραζιλία.

Συζήτηση και αντιθέσεις 
για τα πιστοποιητικά 
εμβολιασμού

Στη Σύνοδο Κορυφής της ΕΕ συζητή
θηκαν επίσης ο συντονισμός στο κλεί
σιμο συνόρων καθώς και τα πιστοποιη
τικά εμβολιασμού, σε μια προσπάθεια 
«διάσωσης» της ερχόμενης τουριστι
κής σεζόν και των κερδών των μεγά
λων επιχειρηματικών ομίλων του Του
ρισμού, των Μεταφορών κ.ο.κ.

Κυβερνήσεις, όπως η ελληνική και 
η ισπανική, πιέζουν για γρήγορη υιο
θέτηση ενός πανευρωπαϊκού πιστο
ποιητικού για όσους έχουν ήδη εμβο
λιαστεί, με σενάρια μάλιστα που παρα
πέμπουν σε νέες «εκπτώσεις» στα α
ναγκαία μέτρα προστασίας των λαών, 
αυτήν τη φορά στο όνομα των εμβολι
ασμών. Η πρόταση υποστηρίζεται επί
σης κυρίως από χώρες των οποίων οι 
οικονομίες εξαρτώνται σε μεγάλο βαθ
μό από τον Τουρισμό, όπως Κύπρος, 
Μάλτα, Πορτογαλία, Ιταλία.

Γερμανία και η Γαλλία διαφωνούν 
προς το παρόν, προβάλλοντας τον χα
μηλό ρυθμό των εμβολιασμών εξαιτίας 
της έλλειψης εμβολίων.

Αξιωματούχοι σημειώνουν ότι η ΕΕ 
συνεργάζεται με τη Διεθνή Ενωση Α
ερομεταφορέων (ΙΑΤΑ), η οποία επι
θυμεί την αναζωογόνηση των αεροπο
ρικών ταξιδιών, με τον Οργανισμό Οι
κονομικής Συνεργασίας και Ανάπτυ
ξης (ΟΟΣΑ) και τον Παγκόσμιο Οργα
νισμό Υγείας (ΠΟΥ), για το κατά πό
σον οι άνθρωποι που έχουν λάβει και 
τις δύο δόσεις ενός εμβολίου ή έχουν 
ήδη νοσήσει, μπορούν ακόμα να εί
ναι φορείς του κορονοϊού και να μο
λύνουν άλλους.

Πιστοποιητικό 
«πριν από σας, για σας» 
λέει η κυβέρνηση 
για τους ομίλους

Η ελληνική κυβέρνηση εμφανίστη
κε και σε αυτήν την τηλεδιάσκεψη με 
«σημαία» της τα συμφέροντα τουριστι
κών ομίλων, τουρ οπορέιτορς και αερο
μεταφορέων, και την καθιέρωση ενός

πιστοποιητικού εμβολιασμού, ακρι
βώς για να ανοίξει τις πύλες της χώρας, 
με πρωτόκολλα - λάστιχο για τον λαό 
και τους εργαζομένους του κλάδου, ό
πως συνέβη και πέρυσι με ανυπολόγι
στες συνέπειες για τη δημόσια υγεία.

Χαρακτηριστικά, στην παρέμβασή 
του, ο πρωθυπουργός επέμεινε ότι 
«τα νεότερα επιστημονικά δεδομένα 
πιστοποιούν την υψηλή αποτελεσμα
τικότητα των εμβολίων» (αν και είναι 
ακόμα ερώτημα αν οι εμβολιασμένοι 
συνεχίζουν να μεταδίδουν τον ιό), ε
νώ, αναφερόμενος στην πρότασή του 
για θέσπιση «ευρωπαϊκού πιστοποιητι
κού εμβολιασμού», επέμεινε ότι «όσο 
νωρίτερα ληφθούν αποφάσεις τόσο 
καλύτερα για την ΕΕ, καθώς σε δια
φορετική περίπτωση είναι αναπόφευ
κτο ότι ο ιδιωτικός τομέας θα προχω
ρήσει προς αυτήν την κατεύθυνση», 
δείχνοντας και εδώ ποιος κάνει κου
μάντο στο σύστημά τους.

«Αν δεν το πράξουμε εμείς ως ΕΕ 
θα το κάνει κάποιος άλλος αντί για 
εμάς, πιθανότατα οι μεγάλες τεχνο
λογικές εταιρείες», σημείωσε, σκια
γραφώντας μια διαδικασία με ευαίσθη
τα προσωπικά δεδομένα στα χέρια των 
επιχειρηματικών ομίλων, σπεύδοντας 
να διευκρινίσει - το κάθε άλλο παρά 
καθησυχαστικό - ότι ο ίδιος τάσσεται 
«υπέρ της καταχώρισης όσο το δυνα
τόν λιγότερων προσωπικών δεδομέ
νων από τους πολίτες».

Ενώ σε μια προσπάθεια να «κάμ
ψει» τους δισταγμούς από τα ανατι
θέμενα συμφέροντα στο εσωτερικό 
της ΕΕ σημείωσε πως «η διευκόλυν
ση των μετακινήσεων δεν αφορά μό
νο τις χώρες που υποδέχονται μεγά
λο αριθμό τουριστών αλλά επίσης τις 
αερομεταφορές και τους κλάδους 
της φιλοξενίας».

Απορρίπτοντας, εξάλλου, ξανά το 
ενδεχόμενο η κυβέρνηση να προχω
ρήσει σε διμερείς συμφωνίες, ώστε 
να έρθουν το συντομότερο δυνατό ό
λα τα διαθέσιμα εμβόλια στη χώρα για 
εμβολιασμό του λαού, ο Μητσοτάκης 
στήριξε, για άλλη μια φορά, την «ενό
τητα στην εμβολιαστική στρατηγι
κή της Ενωσης», βάζοντας και μια πι
νελιά περί δήθεν «αυστηρών μηνυμά
των που πρέπει να σταλούν στις φαρ
μακευτικές εταιρείες, για την τήρηση 
των δεσμεύσεων που έχουν αναλάβει 
σχετικά με την παραγωγή και παράδο
ση εμβολίων».
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1  Αγωνιστική «υποδοχή» στον υπουργό Υγείας για
άμεσα μέτρα ενίσχυσης των δομών

Πηγή: ΡΙΖΟΣΠΑΣΤΗΣ Σελ.: 14 Ημερομηνία
έκδοσης:

26-02-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

491.75 cm² Κυκλοφορία: 2300

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΠΑΤΡΑ

Αγωνιστική «υποδοχή» 
στον υπουργό Υγείας για άμεσα 
μέτρα ενίσχυσης των δομών
Κινητοποίηση από το Εργατικό Κέντρο Πάτρας, σωματεία και φορείς 
της πόλης

Α
γωνιστικά «υποδέχτηκαν» τον 
υπουργό Υγείας και στο Πανε
πιστημιακό Νοσοκομείο του 
Ρίου υγειονομικοί, σωματεία, 
φορείς με πρωτοβουλία του Εργα
τικού Κέντρου Πάτρας, απαιτώ

ντας άμεσα μέτρα ενίσχυσης του 
δημόσιου συστήματος Υγείας, κα
θότι και τα νοσοκομεία της Αχαΐ- 
ας βρίσκονται σε τεντωμένο σχοι
νί, με κλινικές φρακαρισμένες, ε
λάχιστα διαθέσιμα κρεβάτια ΜΕΘ, 
χιλιάδες ασθενείς άλλων νόσων α
ποκλεισμένους και το προσωπικό 
εξουθενωμένο.

Αφορμή για τη χτεσινή κινητοποί
ηση στάθηκαν τα εγκαίνια της Καρ
διοχειρουργικής κλινικής. Η αντιπροσωπεία 
επέδωσε στον υπουργό την ανοιχτή επιστο
λή με τις υπογραφές μέχρι στιγμής άνω των 
80 σωματείων και φορέων, που απαιτούν μέ
τρα όπως: Αμεση προμήθεια και διάθεση ό
λων των ασφαλών και αποτελεσματικών εμ
βολίων, για τον μαζικό εμβολιασμό του πλη
θυσμού. Ενίσχυση όλων των Κέντρων Υγεί
ας και των ΤΟΜΥ με μαζικές προσλήψεις υ
γειονομικού προσωπικού, μονιμοποίηση ό
λων των συμβασιούχων. Να επαναλειτουρ- 
γήσει άμεσα το Νοσοκομείο «Νοσημάτων 
θώρακος», άμεση δημιουργία κλινών ΜΕΘ 
που να ανταποκρίνονται στις ανάγκες της πε
ριοχής, να επιταχθούν το ιδιωτικό θεραπευ
τήριο «Ολύμπιον» και τα ιδιωτικά διαγνωστι
κά κέντρα του νομού.

Οσον αφορά τα εγκαίνια της Καρδιοχει
ρουργικής, το Εργατικό Κέντρο σημειώνει ότι 
«ήταν αίτημα χρόνων των υγειονομικών, των 
σωματείων των νοσοκομείων, όλων των φο
ρέων και συνδικάτων της πόλης», όμως «για 
να λειτουργήσει, προϋποθέτει άμεση ανά
πτυξη νέων κλινών ΜΕΘ Καρδιοχειρουργι
κής (που σήμερα οι λιγοστές που υπήρχαν 
έχουν γίνει ΜΕΘ Covid), χειρουργεία, πρό
σληψη εξειδικευμένου υγειονομικού προ

σωπικού και ταυτόχρονα επαναλειτουργία 
του Νοσοκομείου "Νοσημάτων θώρακος". 
Προϋποθέτει τη συνολική ενίσχυση των νο
σοκομείων της Πάτρας, της Πρωτοβάθμιας 
Φροντίδας Υγείας».

Στο πλευρό των εργαζομένων 
η δημοτική αρχή Πατρέων

Στην κινητοποίηση παρευρέθηκε ο δή
μαρχος Πατρέων Κώστας Πελετίδης, με- 
ταφέροντας τη στήριξη της δημοτικής αρ
χής στα αιτήματα και τις διεκδικήσεις των 
εργαζομένων. Σε δήλωσή του στα ΜΜΕ τό
νισε: «Οταν αγωνιζόμαστε και απαιτούμε τα

αυτονόητα, αυτά ικανοποιούνται, έστω 
και αργά. Στο θέμα της Καρδιοχειρουρ
γικής κλινικής, που τη ζητάμε από το 
2017, οπότε και σταμάτησε να λειτουρ
γεί, μπήκε σήμερα το νερό στο αυλά
κι. Ολο αυτό όμως, για να έχει αποτέ
λεσμα, όπως το περιμένει ολόκληρη η 
Δυτική Ελλάδα, πρέπει να λειτουργή
σει σωστά, αλλά και να πορθούν όλα 
τα υπόλοιπα μέτρα αντιμετώπισης της 
πανδημίας, γιατί τα νοσοκομεία έχουν 
μετατραπεί σε νοσοκομεία Covid. Αυ
τό σημαίνει ότι πρέπει επιτέλους να ε- 

παναλειτουργήσει το Νοσοκομείο 
"Νοσημάτων θώρακος" και να αξι- 
οποιηθεί ως νοσοκομείο αναφοράς 
Covid-19 στη Δυτική Ελλάδα, να γί
νει πρόσληψη υγειονομικού προ
σωπικού και να αυξηθούν οι ΜΕΘ, 
για να μη βρεθούμε μετά από λί
γες μέρες και τα σημερινά εγκαί
νια, μπροστά στο φαινόμενο να μη 
λειτουργεί η Καρδιοχειρουργική ή 
να υπολειτουργεί».

Αμέσως μετά ο δήμαρχος παρευ
ρέθηκε στα εγκαίνια της Καρδιοχει
ρουργικής κλινικής του νοσοκομεί
ου, ενώ στην υπηρεσιακή συζήτη

ση που ακολούθησε, για τη λειτουργία της 
Καρδιοχειρουργικής και του Πανεπιστημια
κού Νοσοκομείου, ανέφερε μεταξύ άλλων 
πως «είναι θετικό το ότι κατασκευάστηκε 
η Καρδιοχειρουργική κλινική. Πέρα από τις 
παρατηρήσεις που έγιναν για τη βελτίωση 
του νοσοκομείου - και συμφωνώ μ’ αυτές 
- να προσθέσω ότι οι προσδοκίες της Πά
τρας, ολόκληρης της Δυτικής Ελλάδας για 
τη σωστή λειτουργία της κλινικής, είναι με
γάλες. Πρέπει να ληφθούν όλα τα μέτρα, 
που είναι γνωστά, ώστε να κερδίσει έμπρα
κτα την εμπιστοσύνη των συμπολιτών μας 
και τα σημερινά εγκαίνια να μην είναι α
πλά μια φωτοβολίδα που θα σβήσει άδο
ξα μετά από λίγες μέρες».
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1  Συζητείται το θέμα ίδρυσης πολυδύναμου ιατρείου
στη Νότια Ρόδο

Πηγή: ΡΟΔΙΑΚΗ Σελ.: 11,26 Ημερομηνία
έκδοσης:

26-02-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

875.11 cm² Κυκλοφορία: 0

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Συζητείται το θέμα ίδρυσης 
πολυδύναμου ιατρείου στη Νότια Ρόδο
Στη σημερινή συνεδρίαση του δημοτικού συμβουλίου
Συζήτηση σχετικά με την 
ίδρυση Πολυδύναμου Ια
τρείου στη Νότια Ρόδο ανα
μένεται να γίνει στη σημε
ρινή συνεδρίαση του δημο
τικού συμβουλίου Ρόδου 
καθώς αυτό είναι το πρώτο 
θέμα στην ημερήσια διά
ταξη.

Υπενθυμίζεται ότι τη συ
ζήτηση ουσιαστικά εισήγαγε 
στο δ.σ., σε μία από τις τε
λευταίες συνεδριάσεις, ο 
σύμβουλος της πλειοψη- 
φίας, γιατρός και προερχό
μενος από την περιοχή, κ. 
Σάββας Καραταπάνης.

Ως εισήγηση στη συνε
δρίαση, έρχεται το υπό
μνημα της Επιτροπής Αγώνα 
κατοίκων Νότιας Ρόδου το 
οποίο είχε σταλεί για ψή
φιση και στα δέκα τοπικά 
συμβούλια της δημοτικής 
ενότητας τον Δεκέμβριο του 
2019.

Στο υπόμνημα γίνεται 
αναλυτική παρουσίαση της 
κατάστασης που βιώνουν 
στην περιοχή όσον αφορά 
τις τελείως ανεπαρκείς, 
όπως τονίζουν, υπηρεσίες 
Υγείας των οποίων γίνονται 
αποδέκτες οι μόνιμοι κάτοι
κοι αλλά και οι επισκέπτες.

Στη συνέχεια, αναφέρουν 
τα αιτήματά τους προς την 
κυβέρνηση για το περιφε
ρειακό ιατρείο Γενναδίου, 
που είναι τα παρακάτω:
• Να ξαναρχίσουν άμεσα οι 

ενεργές εφημερίες και να 
λειτουργεί αυτό 24 ώρες 
όλο τον χρόνο

• Να προσληφθούν διασώ- 
στες του ΕΚΑΒ και να 
συγκροτηθεί μονάδα του 
ΕΚΑΒ στο Γεννάδι, με δυ
νατότητα 24ωρης κάλυ
ψης. όλο το χρόνο

• Να προσληφθεί νοσηλευ
τικό προσωπικό

• Να προσληφθούν μόνιμοι 
ειδικευμένοι γιατροί. Οι 
αγροτικοί γιατροί να είναι 
βοηθητικοί

• Να αναβαθμιστεί το Π.Ι. 
Γενναδίου σε Κέντρο 
Υγείας, αφού σύμφωνα με 
τους γιατρούς που έχουν 
εργαστεί εκεί, τους περισ
σότερους μήνες τον 
χρόνο, δέχεται τόσα περι
στατικά όσα ένα Κέντρο 
Υγείας.

Η συνεδρίαση
Σήμερα, Παρασκευή 26 

Φεβρουάριου, στις 5:30 το 
απόγευμα. συνεδριάζει 
μέσω τηλεδιάσκεψη το δη

μοτικό συμβούλιο Ρόδου.
Ανάμεσα στα θέματα που 

βρίσκονται στην ημερήσια 
διάταξη είναι η έγκριση των 
αποφάσεων της Οικονομι
κής Επιτροπής για ανάθεση 
σε εξειδικευμένο επί διοι
κητικών συμβάσεων δικη
γορικό γραφείο του όλου 
εξώδικου και δικαστικού 
χειρισμού και της εν γένει 
νομικής υποστήριξης του 
Δήμου επί κάθε νομικού ζη
τήματος της διοικητικής 
σύμβασης με τίτλο: «Αποκο- 
μιδή-Μεταφοράς και Δια
χείρισης ΑΣΑ, σάρωση (μη
χανική και χειρωνακτική) 
χορτοκοπτική - κλαδοκοπή 
(μηχανική και χειρωνα
κτική) καθώς και αποκομιδή 
και διαχείριση δημοτικών 
αποβλήτων συσκευασίας 
του Δήμου Ρόδου». Όπως 
επίσης, το ίδιο αλλά σε εξει- 
δικευμένα δικηγορικά γρα
φεία των Αθηνών για τη 
σύμβαση παραχώρησης της 
χρήσης και εκμετάλλευσης 
του «Ήχος και Φως».

Αναλυτικά, η ημερήσια 
διάταξη περιλαμβάνει τα 
παρακάτω θέματα:

Ενημέρωση από τον Δή
μαρχο Αντώνη Β. Καμπου- 
ράκη και τους κ.κ. Αντιδη- 
μάρχους, Εντεταλμένους 
Συμβούλους και Δημοτικούς 
Συμβούλους.

1. Συζήτηση σχετικά με 
την ίδρυση του Πολυδύνα
μου Περιφερειακού Ια
τρείου Νότιας Ρόδου.

2. Έγκριση της αρ. 22/25- 
01-2021 Απόφασης Οικονο
μικής Επιτροπής που αφορά 
στη «Μείωση μηνιαίας οικο
νομικής εισφοράς (τρο
φείων) Δημοτικών Παιδικών 
Σταθμών για τους μήνες Νο

έμβριο και Δεκέμβριο 
2020» αρ. εισήγησης 
569/2021 της εφαρμογής ει
σηγήσεων του Δήμου Ρόδου 
(Εισηγητής: Αντιδήμαρχος κ. 
Τηλέμαχος Καμπούρης).

3. Έγκριση της αρ. 57/09- 
02-2021 Απόφασης Οικονο
μικής Επιτροπής που αφορά 
στην «Εισηγητική Έκθεση Δ 
Τριμήνου έτους 2020 για την 
εκτέλεση του Προϋπολογι
σμού», (Εισηγητής: Αντιδή- 
μαρχος κ. Τηλέμαχος Καμ
πούρης).

4. Έγκριση της αρ.
867/2021 Απόφασης Οικο
νομικής Επιτροπής που 
αφορά «Ανάθεση σε εξειδι- 
κευμένο επί διοικητικών 
συμβάσεων Δικηγορικό 
Γραφείο του όλου εξώδικου 
και δικαστικού χειρισμού 
και της εν γένει νομικής 
υποστήριξης του Δήμου επί 
κάθε νομικού ζητήματος της 
διοικητικής σύμβασης αρ. 
πρωτ. Δ.Ρ
/43008/07.06.2017 με τίτλο: 
«Αποκομιδή-Μεταφοράς 
και Διαχείρισης ΑΣΑ. σά
ρωση (μηχανική και χειρω
νακτική) χορτοκοπτική - 
κλαδοκοπή (μηχανική και 
χειρωνακτική) καθώς και 
αποκομιδή και διαχείριση 
δημοτικών αποβλήτων συ
σκευασίας του Δήμου 
Ρόδου». (Εισηγητής: Αντιδή- 
μαρχος κ. Τηλέμαχος Καμ
πούρης).

5. Έγκριση της αρ. 
89/2021 2021 Απόφασης Οι
κονομικής Επιτροπής που 
αφορά «Ανάθεση σε εξειδι- 
κευμένα επί διοικητικών 
συμβάσεων Δικηγορικά 
Γραφεία Αθηνών, του όλου 
εξώδικου και δικαστικού 
χειρισμού και της εν γένει

νομικής υποστήριξης του 
Δήμου, επί κάθε νομικού 
ζητήματος της από 28-02- 
2018 «Σύμβασης παραχώ

ρησης της χρήσης και εκμε
τάλλευσης του οπτικοακου- 
στικού θεάματος στο δημο
τικό ανθόκηπο πλατείας Ρί- 
μινι Ρόδου επί της διακήρυ
ξης αρ. πρωτ. Δ.Ρ 
02/8139/24-01-2013, (Ειση
γητής: Αντιδήμαρχος κ. Τη
λέμαχος Καμπούρης).

6. Εξέταση αιτήματος κας 
Σταματίας Αυγουστάκη για 
απαλλαγή από δημοτικά 
τέλη εποχιακώς λειτουρ- 
γούσας επιχείρησης εστία
σης στο Φαληράκι. αρ. 
590/2021 της εφαρμογής ει
σηγήσεων του Δήμου Ρόδου 
(Εισηγητής: Αντιδήμαρχος κ. 
Τηλέμαχος Καμπούρης).

7. Εξέταση αιτήματος 
«ΜΑΣ Α. ΥΒΟΝΗ» για το ξε
νοδοχείο με την επωνυμία 
ΦΛΩΡΙΔΑγια απαλλαγή από 
δημοτικά τέλη πέντε μηνών 
(Μάιος-Σεπτέμβριος), αρ. 
592/2021 της εφαρμογής ει

σηγήσεων του Δήμου 
Ρόδου, (Εισηγητής: Αντιδή- 
μαρχος κ. Τηλέμαχος Καμ
πούρης).

8. Καθορισμός ανώτατου 
ορίου δαπάνης κηδείας Δη
μάρχων και Αιρετών), αρ. 
585/2021 της εφαρμογής ει
σηγήσεων του Δήμου Ρόδου 
(Εισηγητής: Αντιδήμαρχος κ. 
Τηλέμαχος Καμπούρης).

9. Διαδικασία ανάθεσης 
αμοιβής εκκαθαριστή ελεγ
κτή για τη λύση Αστικής μη 
Κερδοσκοπικής Εταιρείας 
του άρθρου 784 του Αστικού 
Κώδικα με την επωνυμία 
«Ήφαιστος». Τροποποίηση 
της υπ' αριθμό 192/2020 
Απόφασης του Δ.Σ., αρ. 
628/2021 της εφαρμογής ει
σηγήσεων του Δήμου 
Ρόδου, (Εισηγητής: Αντιδή- 
μαρχος κ. Τηλέμαχος Καμ
πούρης).

>Συνέχεια στη σελ. 26



7;ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΑ

1  Συζητείται το θέμα ίδρυσης πολυδύναμου ιατρείου στη Νότια Ρόδο
Πηγή: ΡΟΔΙΑΚΗ Σελ.: 11,26 Ημερομηνία

έκδοσης:
26-02-2021

Συζητείται το θέμα ίδρυσης πολυδύναμου ιατρείου στη Νότια Ρόδο
>Συνέχεια από τη σελ. 11

10. Έγκριση της αρ. 
07/08.02.2021 Απόφασης Επιτρο
πής Ποιότητας Ζωής που αφορά 
Έγκριση Πεπραγμένων Επιτροπής 
Ποιότητας Ζωής έτους 2020, (Ει
σηγητής: Αντιδήμαρχος κ. Στέφα
νος Δράκος).

11. Έγκριση της αρ.
08/08.02.2021 Απόφασης Επιτρο
πής Ποιότητας Ζωής που αφορά 
στην «Έγκριση της υπ' αρ. 1/2020 
απόφασης της Κοινότητας Λίνδου 
με θέμα «Λήψη απόφασης για 
Γνωμοδότηση για την αναγκαιό
τητα ακινήτου της Κ.Μ. 736 γαιών 
Λίνδου, ιδιοκτησίας Ελληνικού Δη
μοσίου» (Εισηγητής: Αντιδήμαρχος 
κ. Στέφανος Δράκος).

12. Έγκριση της αρ. 
09/08.02.2021 Απόφασης Επιτρο

πής Ποιότητας Ζωής που αφορά 
στην Έγκριση της υπ' αρ. 1/2021 
απόφασης της Κοινότητας Λάρδου 
με θέμα «Γνωμοδότηση σε έγ
γραφο της Δ/νσης Περιβάλλοντος 
υπ' αρ. 2/64985/22-12-20 με θέμα 
«Κοπές δένδρων στη Δημοτική 
Κοινότητα Λάρδου», (Εισηγητής: 
Αντιδήμαρχος κ. Στέφανος Δρά
κος).

13. Έγκριση της αρ. 
10/08.01.2021 Απόφασης Επιτρο
πής Ποιότητας Ζωής που αφορά 
στην Έγκριση μελέτης. «Εισόδου - 
εξόδου οχημάτων από τις ΚΜ 316 
και 317 Γαιών Σαλάκου μέσω της 
ΚΜ 316 επί υφιστάμενου κτηματο- 
λογικού δρόμου για χρήση θερμο
κηπίου» ιδιοκτησίας του Κου Μα- 
ρινάκη Γεωργίου. (Εισηγητής: Αν- 
τιδήμαρχος κ. Στέφανος Δράκος).

14. Τροποποίηση της Στρατηγι

κής Βιώσιμης Αστικής Ανάπτυξης 
(ΣΒΑΑ) περιοχής Κόβα Δήμου 
Ρόδου, του Επιχειρησιακού Προ
γράμματος «Νότιο Αιγαίο 2014- 
2020» και του πίνακα έργων (πρά
ξεων), στο πλαίσιο της ΣΒΑΑ). 
αρ.559/2021 της εφαρμογής ειση
γήσεων του Δήμου Ρόδου, (Ειση
γητής: Αντιδήμαρχος κ. Αθηνόδω
ρος Κωνσταντίνου).

15. Έγκριση μελέτης εργοταξια- 
κής σήμανσης, για την εκτέλεση 
του έργου «ΚΑΤΑΣΚΕΥΗ ΔΙΚΤΥΟΥ 
ΟΠΤΙΚΩΝ ΙΝΩΝ στη ΡΟΔΟ - PART 
A. PART ΑΒ και PART ΒΜΗ» αρ. 
627/2021 της εφαρμογής εισηγή
σεων του Δήμου Ρόδου. (Εισηγη
τής: Αντιδήμαρχος κ. Αθηνόδωρος 
Κωνσταντίνου).

16. Παραχώρηση της χρήσης αι
θουσών σχολικών μονάδων Πρω
τοβάθμιας Εκπαίδευσης Δήμου

Ρόδου σε διάφορους φορείς). 
αρ.567/2021 της εφαρμογής ειση
γήσεων του Δήμου Ρόδου. (Ειση
γητής: Αντιδήμαρχος κ. Ευστράτιος 
Καρίκης).

17. Έγκριση της Χάρτας Δικαιω
μάτων των Αστέγων, αρ. 560/2021 
της εφαρμογής εισηγήσεων του 
Δήμου Ρόδου. (Εισηγητής: Αντιδή- 
μαρχος κ. Ιωάννης Καμπούρης).

18. Έγκριση εξόδων παράστα
σης Προέδρου-Αντιπροέδου και 
μελών Δ.Σ. του ΔΟΠΑΡ για το έτος 
2021, αρ. Απόφασης Διοικητικού 
Συμβουλίου 007/2021. (Εισηγητής: 
Αντιδήμαρχος κ. Αλέξανδρος Κο- 
λιάδης).

19. Λήψη απόφασης για την κα
ταβολή αποζημίωσης για τη συμ
μετοχή στις συνεδριάσεις των 
μελών του Διοικητικού Συμβου
λίου και των μελών της Εκτελεστι

κής Επιτροπής, αρ. απόφασης Δι
οικητικού Συμβουλίου 2/2021, (Ει
σηγητής: Πρόεδρος ΔΟΠ κ. Γεώρ
γιος Τριάντος).

20. Μεταβίβαση άνευ ανταλλάγ
ματος μεταφορικών μέσων από τη 
ΔΕΡΜ ΑΈ. στο Δήμο Ρόδου (Ειση
γητής: Πρόεδρος ΔΕΡΜ ΑΈ. κ. 
Ιωάννης Ιατρίδης).

21. Πραγματοποίηση στειρώ
σεων σε αδέσποτα ζώα συντρο
φιάς από τον κτηνίατρο κ. Χαρά
λαμπο Παπαγεωργίου, αρ. 
601/2021 εισήγησης της εφαρμο
γής εισηγήσεων του Δήμου Ρόδου, 
(Εισηγήτρια: Εντεταλμένη Σύμβου
λος κα Ευδοκία Πάττα-Αποστο- 
λίδη).

22. Αντικατάσταση τακτικού μέ
λους του Διοικητικού Συμβουλίου 
του Μουσείου Νεοελληνικής Τέ
χνης Δήμου Ρόδου.
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1  Παρέμβαση εισαγγελέα για παράνομοι^
εμβολιασμούε

Πηγή: ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑ Σελ.: 1,22 Ημερομηνία
έκδοσης:

26-02-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

571.75 cm² Κυκλοφορία: 8215

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Παρέμβαση 
εισαγγελέα για 
παράνομοι^ 

εμβολιασμούε 
σε ιδρύματα ms 
Θεσσαλονϊκηε
ΣΟΒΑΡΕΣ ΚΑΤΑΓΓΕΛΙΕΣ 

ΠΑ ΥΠΟΨΗΦΙΑ ΒΟΥΛΕΥΤΗ 
ΜΕ ΤΉ ΝΔ ΚΑΙ ΠΡΟΣΩΠΙΚΗ 

ΦΙΛΗ ΤΟΥ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗ------- φ--------
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1  Παρέμβαση εισαγγελέα για παράνομοι^ εμβολιασμούε
Πηγή: ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑ Σελ.: 1,22 Ημερομηνία

έκδοσης:
26-02-2021

Π
αρέμβαση ιης Ει
σαγγελίας Πρωτοδι
κών Θεσσαλονίκης 
μετά τις καταγγελί
ες που είδαν το φως 
της δημοσιότητας για παρατυπί
ες στη διαδικασία εμβολιασμού σε 

δύο ιδρύματα της Θεσσαλονίκης.
0 προϊστάμενος της Εισαγγε

λίας έδωσε εντολή για προκαταρ
κτική από την Υπηρεσία Εσωτερι
κών Υποθέσεων της ΕΛΑΣ., ώστε 
να διαπιστωθεί αν σιοιχειοθετεί- 
ται το αδίκημα της παράβασης 
καθήκοντος στα ιδρύματα «Αγιος 
Δημήτριος» και «Αγιος Παντελεή- 
μων» της Θεσσαλονίκης.

Σύμφωνα με τις καταγγελί
ες, εμβολιάστηκαν 24 άτομα -12 
σε κάθε ίδρυμα- που δεν είχαν 
καμία εργασιακή σχέση με αυτά,

Εμβολιάστηκαν 24 άτομα 
-12 σε κάθε ίδρυμα- 

που δεν είχαν 
καμία εργασιακή σχέση

ενώ η τελευταία ημερομηνία εμ
βολιασμού ήταν η 16η Φεβρου
άριου. Τα άτομα αυτά έχουν φι
λικές σχέσεις με ανθρώπους του 
ιδρύματος και οι ηλικίες τους ξε
κινούν από 40-45 ετών. Τα ονο
ματεπώνυμα των ανθρώπων που 
εμβολιάστηκαν εκτός σειράς θα 
διαβιβαστούν στον εισαγγελέα 
για να διερευνήσει την υπόθεση.

Σημειώνεται ότι τα ιδρύματα 
αυτά ανήκουν στο Κέντρο Κοι
νωνικής Πρόνοιας της Κεντρικής 
Μακεδονίας, πρόεδρος του οποί
ου είναι η Βασιλική Νάκου, υπο
ψήφια βουλευτής Θεσσαλονίκης 
με τη Νέα Δημοκρατία και προ
σωπική φίλη του πρωθυπουργού

Τα ιδρύματα ανήκουν στο Κέντρο Κοινωνικής Πρόνοιας της Κεντρικής Μακεδονίας, πρόεδρος του οποίου είναι η Βασιλική 
Νάκου (δεύτερη από αριστερά), υποψήφια βουλευτής Θεσσαλονίκης με τη ΝΑ. και προσωπική φίλη του πρωθυπουργού

■ Εξετάζεται εάν στοιχειοθετείται παράβαση 
καθίικοντοε των υπευθύνων στα ιδρύματα 
«Αγιοε Δημήτριοε» και «Ayios Παντελεήμων»

Κυριάκου Μητσοτάκη, η οποία 
προσπάθησε να δικαιολογήσει τα 
αδικαιολόγητα: «Η διαδικασία του 
εμβολιασμού ανήκει στο υπουρ
γείο Υγείας και στον ΕΟΔΥ. Στην 
περίπτωση που συζητάμε, όταν 
ολοκληρώθηκε η διαδικασία και 
ο ΕΟΔΥ διαπίστωσε ότι υπήρχαν 
αδιάθετα εμβόλια, παρότρυνε τους

γιατρούς να δουν αν υπάρχουν 
κάποιοι άλλοι που επιθυμούν να 
κάνουν τα εμβόλια». Σύμφωνα με 
την καταγγελία, εκείνη τη στιγμή 
και πριν λήξει ο χρόνος διάθε
σης των εμβολίων εμφανίστηκαν 
κάποια άτομα εκτός λίστας, προ
φανώς φίλοι, συγγενείς ή εξωτε
ρικοί συνεργάτες, στους οποίους

έγινε εμβολιασμός και δεν κλή
θηκαν άλλα άτομα που θα έπρε
πε να βρίσκονται στις λίστες! Η κ. 
Νάκου είπε πάνω σε αυτό: «Εμείς 
ήμασταν υπεύθυνοι για τη δια
δικασία της λίστας ονομάτων στο 
τέλος Δεκεμβρίου και της προ
ετοιμασίας των χώρων. Στείλα
με τη λίστα στο υπουργείο Υγεί
ας. Δεν γνωρίζαμε ότι θα περισ
σέψουν κάποια εμβόλια. Οταν ο 
ΕΟΔΥ έκανε την κίνηση να ζητή
σει μέσα σε μιάμιση ώρα να βρε
θούν άνθρωποι, ώστε να μην πε- 
ταχτούν τα εμβόλια, εγώ έφυγα 
από το κέντρο».

Η προκαταρκτική που διέτα
ξε ο εισαγγελέας αρχίζει αμέσως.

Παρέμβαση εισαγγελέα για 
παράνομουε εμβολιασμοΰε
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1  Μία απάντηση στον αναπληρωτή διοικητή του
Γενικού Νοσοκομείου Σερρών από το Σύλλογο των
Νοσοκομει ...

Πηγή: ΣΕΡΡΑΪΚΟΝ ΘΑΡΡΟΣ Σελ.: 5 Ημερομηνία
έκδοσης:

26-02-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

863.1 cm² Κυκλοφορία: 0

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Μία απάντηση στον αναπληρωτή διοικητή
του Γενικού Νοσοκομείου Σερρών
από το Σύλλογο των Νοσοκομειακών Ιατρών

Σ
ε ανάρτησή του στην προ
σωπική του σελίδα cm 
Faeebook, ο Αναπληρωτής 
ΔιΟικητήςτου Νοσοκομείου Σερρών 

κ. Πεγίδης (22-2-2021 ώρα 12:40) 
αναφέρει σι m ο Αναιαθησιολογικό 
Τμήίμα του Νοσοκομείου Σερρών.

Η ανάρτηση είναι η παρακάτω 
(in υπογραμμίζεις δικές μάς):

“Όπως δλοι γνωρίζετε, πο 
Αναισθησιολαγικό Τμήμα του Γε
νικού Νοσοκομείου Σερρών από 
πέρσι τον Μάρτιο μέχρι τέλος ΤΟιι 
2029 που παραιτήθηκε η Διευ
θύντρια ίου Αναισθηαιολσγικού 
Τμήματος και λίγες μέρες μετά 
ο μοναδικός μέχρι τότε μόνιμος 
Αναιαθησιολόγος, υπήρχαν τρεις 
(3) Αναιοθησισλόγοι, Μία εξ αυ
τών η ε πικσυρ ική Αναίσθησ ιολό
γος η κα Τερλεμέ, της οποίας ανα
μένεται εντός των ημερών το ΦΕΚ 
διορισμού.

Με τη βοήθεια του Διοικητή 
της 4ης Υγειονομικής Περιφέρει
ας Η. τααλικάκη, το τελευταίο 
διάστημα μετακινήθηκε για 3 
μήνες μετά από δικό του αίτημα, 
Ο Αναισθηαιολόγος K. Δ, Πέτσας 
[Γ,Ν,Θ, «Άγιος Παύλος»), ενώ τις 
υπόλοιπες εφημερίες καλύπτουν 
Αναιαθησιολόγαι από διάφορα 
Νοσοκομε ία της Περιφέρειας (Κα
βάλας, θεαγένίιο, Δράμας, Αλε
ξανδρούπολης, ΑΧΕΠΑ).

Και μπορεί η οτελέχωοη ατο 
Αναιαθησιολογικό Τμήμα να ε ίναι 
μειωμένη σε αχέση με τον προη
γούμενο χρόνο, 1.θέλΓϊσα.όμως 
via δουλειά, η αίσθηση tne ευθύ-
νηε. το ήθος κ.ά. που ταοπκΐπ-
pi/auv τους ΟνΑρώπουι; Qutni'jc;

απέδειξαν ότι το Αναίσθηαιολογι- 
κό Τμήμα μπορεί να υποστηρ ίξει 
τη λειτουργία του Ηοοοκομείου 
και η ομάδα αυτή άρχιαε να βάζει 
εκτός από τα επείγοντα περιστα
τικά και τακτικά χειρουργεία!

Μάλιοτα, χειρουργεία από τη 
λίστα που από πέροι τον Μάρ
τιο είχαν οταματήαει!_Από τις 
αρχές του Φλεβάρη πραγματο
ποιούνται επεμβάσεις όλων Των 
χειρουργικών ειδικοτήτων του 
Νοσοκομείου ενώ από την προη
γούμενη Δευτέρα άρχισαν και οι 
επεμβάσεις σε οφθαλμσλογικά 
περιστατικά.

Γιατί με τους μόνιμους Αναι- 
σθηοιολόγους δε γινόταν αυτό, 
είναι κάτι που δε θα το πω εγώ. Ο 
νοών νοείτω!”

Τι ακριβώς θέλει να πει ΰ Ανα
πληρωτής Διοικητής;.

Γράφει για «θέληση για δου
λειά», για «αίσθηση ευθύνης» και 
για «ήθος» αναψερόμενος σ τους συ
ναδέλφους Αναισθησιολόγους που 
έχουν αποσπαοτεί στο Νοσοκομείο 
Σερρών (ένας με ΐτλήρη μετακίνη
ση για 3 μήνες και συνάδελφοι Που 
καλύπτουν μόνο εφημερίες). Και 
συνεχίζει ότι «auia δε γίνονταν με 
τους μόνιμους Αναισθησιολόγους* 
(υ ποθέτουμέ με «μόνιμοι» εννοεί 
Τΰυς ΑναιΰθησιΟλόγΟυς ΗΟυ έχουν 
οργανική θέση στο Νοσοκομεία 
Σερρών).

Τι δε γίνονταν με τους 3 Αναι- 
οθησιολόγους (απά τις 12 οργανι
κές θέσεις) που λειτούργησαν to 
Ανπισθησιΰλογικό τον προηγούμε

νο χρόνο; Επείγοντα Χειρουργεία: 
Τακτικά Χειρουργεία; Χειρουργεία 
σφθαλμολογικών περιστατικών 
(που δε θέλουν Αναισθηαιϋλόγο); 
Τι ακριβώς δεν γινόταν; Και ϊι είναι 
ιιυιο που δείχνει ότι η διάθεση για 
δουλειά, η αίσθηση ευθύνης και το 
ήθος που υπάρχει ιώρα, δεν υπήρχε 
πριν, όπως αφήνει να εννοηθεί ο Αν. 
Διοικητής;

Τι ακριβώς εννοεί με το ·ο νοών 
νοείτω»; Εμείς που δεν είμαοιε σε 
αυτούς ΠΟυ καταλαβαίνουν, θα μας 
έξηγήΰει; Ή μή Πως θα μας εξηγήΰει 
ο Διοικητής tou Νοσοκομείου; Ο 
Διοικητής της 4·* ΥΠΕ; Ο Υπουργός 
Υγείας; Πουος θα μας εξηγήοει ή 
ποιος από τους Προϊστάμενους tou 
κύριου Πεγίδη θα του ζητήοει να 
μας εξηγήοει;

Καταρχήν νπ ξεκαθαρίσουμε 
τα εξής:

ΑΟι μόνοι σε αυτή την εξί
σωση της λειτουργίας του 
Αναισθησ ιολογικού Τμήματος που 

έχουν θέληση για δουλειά, αίσθηση 
ευθύνης και ήθος είναι:

■ Οι 3 μόνιμο ι ΑναιαθηοιολόγΟι 
του Νοσοκομείου Σερρών που επί 
ένα ολόκληρο χρόνο δούλευαν κά
νοντας 10 και 12 εφημερίες, έβαζαν 
επείγοντα και τακτικά χειρουργεία 
πολύ περισσότερα από αυτά που 
επιτρέπουν οι ανθρώπινες δυνάμεις 
και εχυααν ιδρώτα μέαα οτο Νοσο
κομείο Σερρών για να μην καταρ- 
ρεύσει και να σωθούν ανθρώπινες 
ζωές. Την ίδια ώρα που η Κυβέρνη
ση , με τη σιωπηρή αποδοχή Διοίκη- 
□ ης Νοσοκομείου και Διοίκησης 41* 
ΥΠΕ αποδυνάμωνε ακόμη περισσό
τερο το Νοσοκομείο αφού έπαιρνε 
έναν μόνιμο Αναισθησ ιολόγο για Δι
οικητή στο ΕΚΑΒ Καβάλας. Οι 3 αυ
τοί ΑναιαθηοιολόγΟι που δούλευαν 
ένα ολόκληρα χρόνο και κράιησαν 
το Αναισθηαιολσγικό Τμήμα του 
Νοσοκομείου Σερρών έχουν όνομα 
και λέγονται Γκόΐα η Μαρία - Δνϊ ριά 
ΕΣΥ, Χαλάς Ιωάννης - Επιμελητής A 
και Τερλεμέ Ελίνα - Επικουρική Ια
τρός.

» Οι yiatpoi Αναισθησιολόγοι 
άλλων Νοσοκομείων Πΰυ ξεσπιτώ
νονται, αφήνουν οικογένειες και 
προσωπική ζωή για να έρθουν να 
καλύφουν Τα κενά Πΰυ η ΠΰλιΤική 
Ονηθικότητα Των Κυβερνήσεων 
και Διοικήσεων του Νοσοκομείου, 
έχουν δημιουργήσει

ΒΣε δήλωσή τσυ ο Διοικητής 
του Νοσοκομείου Σερρών 
κύριος Φαρμάκης στις 15/1O/2D20 

έλεγε σχετικά με τους Αναισθηοιο- 
λόγΰιις:

«ΤΟ πρώτο ίννίάμηνΟ του 
2013, με εννέα αναιοθηβιολό
γους, έγιναν 2014 χειρουργεία. Το 
αντίστοιχο χρονικό διάστημα του 
2020, με 3 αναιοθησισλόγους έγι
ναν 1450 και τρεις μήνες ήμασταν 
και κλειστά. Χειρουργεία γίνονται 
χάρη στις προσπάθειες που κατα
βάλλουν οι αναισθησιολόγοι.»

Ποιος μας λέει τελικά αλή θεία, ο 
Διοικητής τον Οκτώβριο που ευχα
ριστούσε τους 3 ΑναιαΟησιΰλόγΰυς 
για τις προσπάθειες παυ καταβάλ
λουν ή ο Αναπληρωτής Διοικητής 
σήμερα που υπονοεί ότι δεν είχαν 
διάθεση για δουλειά, αίσθημα ευθύ
νης και ήθος.

Μήπως το «ήθος* και το «αίσθη

μα ευθύνης» η Διοίκηση το αντιμε
τωπίζει κατά ΤΟ δΟκούν; Otav Οι 
ΑναιΰΟηαιΟλόγΟι μας καλύπτουν Τις 
τρύπες, τις ανεπάρκειες, ιούς κιν
δύνους ΚΟυ η εφαρμοζόμενη πολι
τική έχει δημιουργήσει είναι καλοί, 
αλλά όταν μας γυρνάνε την πλάτη 
είναι «ανήθικοι»;

Γθα μας δώαει ο Αναπληρω
τής Διοικητής τα στοιχεία 
ησυ από 7-1-2021 ^ει ζητήοει η 

ΕΝΙΝΣ (έγγραφο με άμ.ΠρωΤ 162/7- 
1-2021) για τις ενέργειες της διοίκη
σης σχετικά με τους Αναιοθησιολό- 
γους ή θα συνεχίσει «σφυράει αδιά
φορα»; Γιατί η Διοίκηση αποφεύγει 
να απαντήσει εηίσημα στα συνδι
καλιστικό όργανο Των γιατρών που 
επίσημα ζήτησε στοιχεία για τις 
ενέργειες της Διοίκησης. Το θέμα με 
το πρόβλημα της υποστελέχωσης 
στο Αναισθησισλογικόείναι γνωστά 
εδώ και καιρό και η ΕΝΙΝΣ το έχει 
αναδείξει ήδη από τον Ιούνιο του 
2019.

ftaL ας μας απαντήσει και στα 
παρακάτω:

- Πόσα χειρουργεία έχουν γίνει 
□ηό αρχές ιου έτους και πάσα από 
αυτά έγιναν με παρουσία Αναιαθη- 
σιολόγου;

■ Πόσα χειρουργεία αναβλήθη
καν ΤΟ 2020;

- Πόσα χειρουργεία ηραγματο- 
ησιούνταν ατο Νοσοκομείο Σερρών 
το 2014 ή το 2013. πριν η Κυβέρνη
ση της ΝΔ συγχωνεύσει τις Χειρουρ
γικές και Μαιευτικές Κλινικές;

- Πόσα Χειρουργεία πραγματο
ποιούνταν στο Νοσοκομείο Σερρών 
itav η στελέχωοη Των Χειρουργι
κών Κλινικών και του Αναιαθηοιΰ- 
λογικσύ Τμήματος ήταν πλήρης;

- Πόσοι ειδικευόμενοι Χειρουρ
γικών ειδικοτήτων Παραμένουν στις 
λίστες μετά ΐη μείωση του αριθμού 
Των Χειρουργείων λόγω έλλειψης 
Αναισθησία λόγων;

- Ποια η εκπαίδευση των ειδι
κευόμενων Χειρουργικών ειδικοτή
των μετά τη μείωση των Χειρουρ
γείων;

θέλετε να μιλήσουμε για ήθος; 
Παυ είναι το ήθος μιας Διοίκη

σης, ενός Υπουργείου, μιας Κυβέρ
νησης που επιτρέπει:

- To 2021 σι διακομιδές διασω- 
ληνωμένων περιστατικών από το 
Νοσοκομείο Σερρών να πραγματο
ποιούνται εδώ και μήνες από για
τρούς ανειδίκευτους για αυτή την 
ιατρική πράξη, με κίνδυνο της ζωής 
των ασθενών, κόντρα σε όλους τους 
Νόμους (μόλις στις 23/2/2021 μετά 
από καταγγελίες γιατρών για τις

συνθήκες διακομιδών διασωληνω- 
μένων ασθενών, η Ιατρική Υπηρεσία 
άλλαξε την οδηγία που είχε δώσει)

- TO 2Q21 μια γυναίκα έγκυος σε 
αυτή Τη γωνιά tou πλανήτη Ηύυ λέ
γεται Νομός Σερρών να μην έχει to 
δικαίωμα να γεννήσει με επισκληρί- 
διο, ανώδυνα

- Το 2021 για να μπορέσεις να 
χειρουργηθείς στις Σέρρες να πρέ
πει να μπαίνεις σε λίστες μακρό
χρονες με κίνδυνο της Υγείας σου. 
Αλήθεια, πόσος είναι σ μέσος χρό
νος αναμονής στη λίστα Χειρουρ
γείου; Προγραμματίζονται τακτικά 
χειρουργεία;

Που είναι το ήθος μιας Κυ
βέρνησης, ενός Υπουργείου, μιας 
Διοίκησης Νοσοκομείου που έχει 
αφήσει ένα Νοσοκο μεία που καλύ
πτει ανάγκες ενός Νομού 1SQ.000 
κατοίκων, υποστελεχωμένο. Δεν 
βγήκε κανένα συμπέρασμα από το 
4μηνΟ Οκτωβρίου-ίανουαρίου για 
τις εγκληματικές ελλείψεις προσω
πικού στο Νοσοκομείο Σερρών;

Ανήθικη κύριε Πεγίδη, είναι η 
πολιτική που εφαρμόζρσν οι Κυ
βερνήσεις των τελευταίων ετών, 
μαζί καί η δική σας Κυβέρνηση πΰυ 
βλέπει την Υγεία κόστος και προ
σφέρει στον «απλό λαό* υποτυπώ
δεις υπηρεσίες υγείας δωρεάν, αλλά 
στα «σαλόνια* δίνει το δικαίωμα να 
έχουν σύγχρονες υπηρεσίες υγείας 
ακριβοπληρωμένες για να φου
σκώνουν ol τσέπες των καρχαριών 
της ιδιωτικής υγείας. Έχετε ο κεφτεί 
ποτέ Πως μπορεί ένας ηλικιωμένος, 
ένας εργάτης, ένας αγρότης σε ένα 
από τα χωριά τσυ Νομού Σερρών να 
έχει πρόσβαση σε υπηρεσίες υγείας 
που δεν καλύπτει to Νοσοκομείο 
Σερρών; Πως μπορεί ένας κάτοικος 
αυτού ϊΰυ Νομού να κάνει χειρουρ
γικές επεμβάσεις που δεν καλύπτο
νται λόγω κόστους στα Δημόσια 
Νοσοκομεία;

Και μια και μιλάμε για ήθος κύ
ριε Πεγίδη:

- Π οιας σας δίνει τα δικαίωμα να 
μιλάτε έτσι για γιατρούς τσυ Νοσο
κομείου Σερρών τισυ έχουν χύσει τό
νους ιδρώτα μέσα στο Νοσοκομείο; 
Γιατροί που δούλεψαν I5-3Q χρόνια 
με χιλιάδες εφημερίες, με αμέτρητα 
ξενύχτια μέαα στα Χειρουργεία ylo 
να σώζουν συνανθρώπους, με αμέ
τρητες διασωληνώσεις, αναζωο
γονήσεις, διακομιδές ασθενών που 
βρίσκονταν σε κίνδυνο.

- Με ποιο δικαίωμα εσείς μιλά
τε απαξιωτικά για ανθρώπους που 
δουλεύουν σε τραγικές συνθήκες, 
που και εσείς δημιουργήσατε

- Με ποιο δικαίωμα μιλάτε έτσι 
για ανθρώπους που αφησαν παιδιά, 
οικογένειες, φίλους και δούλευαν 
μέσα στο Νοσοκομείο αμέτρητες 
αργίες, γιορτές κλπ

- Με ποια δικαίωμα μιλάτε εσείς 
από τα κάτω πατώματα του Νοσο
κομείου για αυΐΟύς Πΰυ δίνόυν ΐη 
μάχη με ΤΟ θάνατο καπην ασθένεια 
μέσα στους θαλάμους νοσηλείας, 
τα Χειρουργεία, ταΤΕΠ;

Μιλάτε για ήθος εσείς που υπη
ρετείτε μια πολιτική που βλέπει την 
Υγεία ως Κόοτος, σε αυτούς που πα
λεύουν καθημερινά μέσα στα Νοσο
κομεία για να προσφέρουν Ζωή;

Προσπαθείτε με λάσπη απέ
ναντι σε εργαζόμενους να καλύ
ψετε τη βρωμιά της πολιτικής που 
εφαρμόζεται στην Υγεία. Μπορεί 
να καλύπτετε τη βρωμιά, αλλά δεν 
μπορείτε να κρύψετε τη δυσωδία 
της πολιτικής που βάζει οε κίνδυνο 
ανθρώπινες ζωές.

Καί ρωτάμε Οι θέοεις τσυ κύριου 
Πεγίδη είναι προσωπικές ή είναι εν 
γνώση των Διοικητικών και Πολιτι
κών Π ραια ιάμενών tOu; Να Πάρουν 
άμεσα θέση σ Διοικητής του Νοσο
κομείου, ο Διοικητής της 4* ΥΠΕ, ο 
Υπουργός Υγείας.

Η Διοίκηση του Νοσοκομείου 
και της 4* ΥΠΕ να αποκαταοτήοει 
δημόσια τους γιατρούς που έθιξε 
και π ρόσβαλε σ Αναπληρωτ ής Διοι- 
κητής. Αν η Διοίκηση στηρίζει τα λε
γάμενα του κυριού Πεγίδη να δώσει 
στοιχεία που να δείχνουν την έλλει
ψη «διάθεσης για δουλειά*, «αισθή
ματος ευθύνης και ήθους* από τους 
συναδέλφους που παραιτήθηκαν.

Μ ΕΝΙΝΣ ανάλογα με τις εξε
λίξεις θα χρησιμοποιήσει όλα τα 
νόμιμα μέσα για να απαντήσει σε 
αυτή την πρόκληση. Μπορεί μετά 
τα χειροκροτήματα του Μαρτίου, 
να περάσαμε στο ότι οι γιατροί εί
ναι υπεύθυνοι για τους θανάτους 
στα Νοσοκομεία, αλλά προκη φορά 
ακούσαμε για αίσθημα ευθύνης και 
ήθος.

Είμαστε Υγειονομικοί, εργαζό
μενοι στο Δημόσιο Σύστημα Υγείας 
ΤΟ 2021. Σύγχρονοι δούλοι δε θα 
γίνουμε. Δεν ανεχόμαστε από κα- 
νέναν να προοβάλει τη δσυλειά μας 
και το ήθος μας.

Σπέρνετε ανέμους και θα θερί
σετε θύελλες

ΤΟΔΣ
Ο ΠΡΟΕΔΡΟΣ

ΠΑΠΑΜίΧΑΛΝΣ 8.
Η ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ

ΠΟΛΥΖΟΥ-Κίΐ ΝΈΤΑ Μ.
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1  Εισαγγελέας για ία εμβόλια
Πηγή: ΕΦΗΜΕΡΙΔΑ ΤΩΝ

ΣΥΝΤΑΚΤΩΝ
Σελ.: 22 Ημερομηνία

έκδοσης:
26-02-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

652.74 cm² Κυκλοφορία: 6725

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Εισαγγελέας για ία εμβόλια
►Των ΝΙΚΟΥ ΦΩΤΟΠΟΥΛΟΥ, 

ΑΠΟΣΤΟΛΟΥ ΛΥΚΕΣΑ

ισαγγελικό... εμβόλιο για ιις 
καταγγελλόμενες παρατυπίες 
εμβολιασμού σε δύο Ιδρύματα 
της Θεσσαλονίκης. Τη διενέρ
γεια προκαταρκτικής εξέτασης 
παρήγγειλε χθες ο προϊστά
μενος της Εισαγγελίας Πρω
τοδικών Θεσσαλονίκης Πα
ναγιώτης Παναγιωτόπουλος, 
προκειμένου διακριβωθεί εάν 
στοιχειοθετείται το αδίκημα 
της παράβασης καθήκοντος.

Στο επίκεντρο της έρευνας, 
που ανατέθηκε στην Υπηρεσία 
Εσωτερικών Υποθέσεων της 
ΕΛ.ΑΣ., βρίσκονται καταγγελί
ες σύμφωνα με τις οποίες, στα 
ιδρύματα «Αγιος Δημήτριος» 
και «Αγιος Παντελεήμων», στις 
16 Φεβρουάριου, εμβολιάστη

Η Εισαγγελία Πρωτοδικών παρήγγειλε προκαταρκτική εξέταση για τις καταγγελλόμενες 
παρατυπίες εμβολιασμού στα ιδρύματα «Αγιος Δημήτριος» και «Αγιος Παντελεήμων» της 
Θεσσαλονίκης, όπου φέρονται να εμβολιάστηκαν 24 άτομα, χωρίς να προβλέπειαι, τα οποία 
σχετίζονται με την πρόεδρο του Κέντρου Κοινωνικής Πρόνοιας, Βασιλική Νάκου

καν συνολικά 24 άτομα (12 στο 
καθένα) που δεν είχαν καμία 
εργασιακή σχέση με αυτά, αλλά 
σχετίζονται με την πρόεδρο του 
Κέντρου Βασιλική Νάκου.

Το Κέντρο Κοινωνικής 
Πρόνοιας και η πρόεδρός του 
Βασιλική Νάκου απασχολούν 
διαρκώς την επικαιρότητα. Θυ
μίζουμε α) τις καταγγελίες που 
είχαν φτάσει την Εισαγγελία 
Θεσσαλονίκης και στην εισαγ
γελία Διαφθοράς για απευθεί

ας αναθέσεις εκατοντάδων χι
λιάδων ευρώ σε ημετέρους με 
πρόσχημα την πανδημία, κατα
τμήσεις έργων και υπερβάσεις 
των προϋπολογισμών, προσλή
ψεις εργαζομένων για την κα
θαριότητα που κατέληγαν στο 
προσωπικό γραφείο της προ
έδρου («Εφ.Συν.», 27.09.2020, 
«Σκανδαλώδεις... πρόνοιες για 
το Προνοιακό Κέντρο») και β) 
τις καταγγελίες του συλλόγου 
γονέων και του στελέχους του

ΣΥΡΙΖΑ Θεανώς Φωτίου για 
απόκρυψη κρουσμάτων κορο- 
νοϊού, εγκληματική παραβί
αση των πρωτοκόλλων, αλλά 
και απάνθρωπη συμπεριφορά 
απέναντι στους κηδεμόνες που 
δεν ενημερώθηκαν («Εφ.Συν.», 
04.11.2020, «Εκρυψαν θετικά 
τεστ σε δέκα τροφίμους»). Ει
δικά για το ίδρυμα αναπήρων 
παίδων «Αγιος Δημήτριος» και 
για την απόκρυψη των κρου
σμάτων μεσούσης της παν

δημίας διενεργείται και άλλη 
προκαταρκτική εξέταση από 
την Εισαγγελία.

Η απάντηση
Η κ. Νάκου απάντησε χθες 

μιλώντας στο Mega: «Εμείς κά
ναμε τη διαδικασία που αφορά 
στις λίστες από τα τέλη Δεκεμ
βρίου και δώσαμε όλους εκεί
νους που επιθυμούν να εμβολι
αστούν. Περιθαλπόμενους και 
εργαζόμενους. Το κέντρο φιλο

ξενεί περίπου 700 ανθρώπους. 
Κάναμε όλο τον συντονισμό, η 
διαδικασία ολοκληρώθηκε τέ
λος Δεκεμβρίου. Η διαδικασία 
του εμβολιασμού ανήκει στο 
υπουργείο Υγείας και τον ΕΟΔΥ. 
Στην περίπτωση που συζητά
με, όταν ολοκληρώθηκε η δια
δικασία και ο ΕΟΔΥ διαπίστωσε 
ότι υπήρχαν αδιάθετα εμβόλια, 
παρότρυνε τους γιατρούς να 
δουν αν υπάρχουν κάποιοι άλ
λοι που επιθυμούν να κάνουν 
τα εμβόλια». Η κ. Νάκου έριξε 
την ευθύνη στον ΕΟΔΥ, λέγο
ντας ότι «τα εμβόλια έμειναν 
αδιάθετα και σε μία ώρα έληγε 
ο χρόνος που μπορούσαν να 
χρησιμοποιηθούν. Ο ΕΟΔΥ έχει 
το πρόσταγμα. Εμείς ήμασταν 
υπεύθυνοι για τη διαδικασία 
της λίστας ονομάτων στο τέλος 
Δεκεμβρίου και της προετοιμα
σίας των χώρων.

Στείλαμε τη λίστα στο 
υπουργείο Υγείας. Δεν γνω
ρίζαμε ότι θα περισσέψουν 
κάποια εμβόλια. Ο ΕΟΔΥ έχει 
την πλήρη ευθύνη για τη δια
δικασία των εμβολιασμών. Η 
λίστα δόθηκε τον Δεκέμβριο. 
Ρώτησα να μου πουν ποιοι 
ήταν στο κλιμάκιο του ΕΟΔΥ 
που έδωσε αυτή την εντολή. 
Δεν γνωρίζω τα στοιχεία των 
ανθρώπων». Από τον ΕΟΔΥ 
βέβαια λέγεται ότι οι εμβολια
σμοί γίνονται στη βάση λίστας 
που δεν την καταρτίζει αυτός 
και σίγουρα η καταγγελία που 
αφορά συγκεκριμένα πρόσω
πα τα οποία σχετίζονται άμεσα 
με την πρόεδρο του ιδρύματος 
μένει να διαλευκανθεί από την 
εισαγγελική έρευνα.
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1  Β. Κικίλιας: Προχωρούν οι εμβολιασμοί
Πηγή: POLITICAL Σελ.: 16 Ημερομηνία

έκδοσης:
26-02-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

229.85 cm² Κυκλοφορία: 0

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

B. KiKiflias: Προχωρούν 
οι εμβολιασμοί
Η τήρηση των μέτρων ατομικής προστα
σίας και ο εμβολιασμός είναι το «δίπτυχο» 
της αντιμετώπισης του Covid-19, όπως 
επεσήμανε ο υπουργός Υγείας Βασίλης Κι- 
κίλιας, από το Πανεπιστημιακό Νοσοκο
μείο της Πάτρας, όπου παρευρέθηκε χθες 
για την επαναλειτουργία της Καρδιοθωρα- 
κοχειρουργικής Κλινικής.
0 κ. Κικίλιας, κατά τη διάρκεια των δηλώ
σεων του, έκανε αναφορά στην πολύ μεγά
λη προσπάθεια που γίνεται σε όλη τη χώρα 
για την προστασία από τον κορονοϊό, προ
σθέτοντας: «Έχουμε ήδη φτάσει σε πολύ 
μεγάλο αριθμό εμβολιασμών, δηλαδή σε 
790.000 εμβολιασμούς σε όλη τη χώρα, και 
προχωρούμε ακάθεκτοι. Παροτρύνω, λοι
πόν, ξανά όλους να εμβολιαστούν, αφού ο 
συνδυασμός των μέτρων ατομικής προ
στασίας και του εμβολιασμού θα οδηγήσει 
σε αποσυμπίεση του Εθνικού Συστήματος 
Υγείας και σε προφύλαξη των συμπολιτών 
μας». Τόνισε ότι η κυβέρνηση πιέζει για 
την προμήθεια των εμβολίων «με τον πιο 
σύντομο τρόπο από το εξωτερικό καίμε 
βάση την κοινή ευρωπαϊκή προμήθεια». 
Σχετικά με την επαναλειτουργία της Καρ- 
διοθωρακοχειρουργικής Κλινικής, ο 
υπουργός Υγείας δήλωσε: «Χαίρομαι πάρα 
πολύ που συμβάλλουμε στην περαιτέρω 
αναβάθμιση του Εθνικού Συστήματος Υγεί
ας διά μέσου της κλινικής κα ι του νοσοκο
μείου και εύχομαι και ευελπιστώ να μπο
ρέσουμε να σώσουμε ανθρώπινες ζωές, 
γιατί αυτό είναι το καθήκον και το λειτούρ
γημα όλων».
Την ίδια ώρα, έντονη ανησυχία επικρατεί 
στην «Κιβωτό της Αγάπης» στην αχαϊκή 
πρωτεύουσα, μετά τον εντοπισμό κρου
σμάτων κορονοΐού. Οι δύο από τους τέσσε
ρις ορόφους του ιδρύματος έχουν μετα
τραπεί σε χώρους διαμονής επιβεβαιωμέ
νων και ύποπτων κρουσμάτων. Σύμφωνα 
μετοπικά ΜΜΕ, έχουν εντοπιστεί 17 θετικά 
κρούσματα στο προσωπικό και 33 θετικά 
κρούσματα στους τροφίμους, ενώ δύο παι
διά νοσηλεύονταιμε κορονοϊό.
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1  Νέες παραλλαγές σε Νέα Υόρκη και Καλιφόρνια
Πηγή: ΕΦΗΜΕΡΙΔΑ ΤΩΝ

ΣΥΝΤΑΚΤΩΝ
Σελ.: 26-27 Ημερομηνία

έκδοσης:
26-02-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

966.76 cm² Κυκλοφορία: 6725

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Ιδιαίτερα επιβαρυντικά
στην ήδη εξαιρετικά 
δύσκολη επιδημιολογική 
κατάσταση των 
ΗΠΑ αναμένεται να 
είναι τα νέα στελέχη 
του κορονοϊού που 
ταυτοποιήθηκαν ·
Ειδικά η μετάλλαξη 
που ονομάστηκε 
Ε484Κ ανησυχεί πολύ 
τους επιστήμονες, 
καθώς θεωρείται πως 
αποδυναμώνει την 
ανοσοαπόκριση

► Tns ΒΙΚΥΣ ΚΑΠΕΤΑΝΟΠΟΥΛΟΥ

έα μεταλλαγμένα στελέχη του 
κορονοϊού ξεφυτρώνουν και 
εξαπλώνονται στις Ηνωμέ
νες Πολιτείες, όπως συμβαί
νει και σε άλλες χώρες του 
κόσμου, π.χ. στη Βρετανία, 
επιτείνοντας την αγωνία της 
επιστημονικής κοινότητας 
για την ανθεκτικότητά τους 
στα εμβόλια και την επίπτω
σή τους στην εξέλιξη της 
πανδημίας. Μετά την πα
ραλλαγή του ιού που αναδύ
θηκε και ταυτοποιήθηκε στην 
Καλιφόρνια (Β1427/Β1429), 
ακόμη μία έκανε την εμφάνι
σή της στη Νέα Υόρκη και σε 
βορειοανατολικές περιοχές 
των ΗΠΑ, όπως επιβεβαίω
σαν αυτή τη βδομάδα δύο ξε
χωριστές ομάδες ερευνητών.

Ονομάστηκε Β1526, πρω- 
τοεντοπίστηκε τον Νοέμβρη 
και φέρει ορισμένες ανησυ
χητικές μεταλλάξεις -κοινές 
με τις πιο επικίνδυνες παραλ
λαγές του ιού από τη Νότια 
Αφρική (Β1351) και τη Βρα
ζιλία (Ρ1)- που ενδέχεται να 
μειώνουν την αποτελεσματι- 
κότητα των εμβολίων, βοηθώ
ντας ουσιαστικά το στέλεχος 
να ξεγλιστρά πιο εύκολα από 
την ανοσολογική αντίδραση 
του ανθρώπινου οργανισμού.

«Παρατηρήσαμε μια 
σταθερή αύξηση στον ρυθ
μό ανίχνευσης από τα τέλη 
Δεκέμβρη στα μέσα Φλεβά
ρη, με ανησυχητική άνοδο 
κατά 12,7% τις τελευταίες 
δύο βδομάδες» γράφει στη 
μελέτη της η πρώτη ομάδα 
ερευνητών από το Columbia 
University Medical Center. 
Ανάλογα είναι τα ευρήματα 
και της δεύτερης ομάδας 
από το California Institute 
of Technology, καθώς ειδικά 
στη Νέα Υόρκη η νέα παραλ-
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1  Νέες παραλλαγές σε Νέα Υόρκη και Καλιφόρνια
Πηγή: ΕΦΗΜΕΡΙΔΑ ΤΩΝ

ΣΥΝΤΑΚΤΩΝ
Σελ.: 26-27 Ημερομηνία

έκδοσης:
26-02-2021

Νέες παραλλαγές 
σε Νέα Υόρκη 
και Καλιφόρνια

Ο κορυφαίοι Αμε ρίκα vos επιδημιοήόγοs Α ντονι Φάουτσι

λαγή διασπείρεται ολοένα 
αντιπροσωπεύοντας πια σχε
δόν το 12% των κρουσμάτων.

Οι επιστήμονες είναι ιδι
αίτερα θορυβημένοι από 
τη μετάλλαξη Ε484Κ στην 
πρωτεΐνη-ακίδα του ιού που 
εμφανίζεται και στα τρία 
στελέχη του -νεοϋορκέζικο, 
νοτιοαφρικανικό, βραζιλιάνι- 
κο- και πιστεύεται πως απο
δυναμώνει την ανοσοαπό- 
κριση, όπως προκύπτει από 
αρκετές έρευνες ώς τώρα. 
«Ολα όσα ξέρουμε γι’ αυτή τη 
μετάλλαξη-κλειδί υποδεικνύ
ουν πως δείχνει να ξεφεύγει 
από την πίεση των αντισω
μάτων» δήλωσε στο CNN ο 
δρ Ντέιβιντ Χο από το Πανε
πιστήμιο Κολούμπια. Εκτίμη
σε μάλιστα πως το νεοϋορκέ-- 
ζικο στέλεχος «ενδέχεται να 
αρχίζει να υπερισχύει άλλων 
στελεχών, ακριβώς όπως συ
νέβη με το βρετανικό και το 
νοτιοαφρικανικό».

Η μετάλλαξη Ε484Ε πά
ντως απαντάται σε τουλάχι
στον 59 διαφορετικούς εξε
λικτικούς κλάδους (lineages) 
του κορονοϊού - κάτι που 
σημαίνει, όπως λένε οι επι
στήμονες, ότι εξελίσσεται

ανεξάρτητα όχι μόνο εντός 
Ηνωμένων Πολιτειών αλλά 
παγκοσμίως σε ένα φαινό
μενο που είναι γνωστό ως 
παράλληλη ή συγκλίνουσα 
εξέλιξη και εικάζεται πως 
δίνει πλεονέκτημα στον ιό 
προκειμένου να συνεχίσει 
να επιβιώνει και να διασπεί- 
ρεται. Δυσοίωνα όμως είναι 
τα δεδομένα και για την κα- 
λιφορνέζικη παραλλαγή, που 
εξαπλώνεται ραγδαία και εμ
φανίζεται να είναι όχι μόνο 
πιο μεταδοτική αλλά να προ- 
καλεί και βαρύτερη ασθένεια.

Πρώτη φορά εντοπίστηκε 
τον περασμένο Μάη κι έχει 
γίνει πλέον κυρίαρχη στην 
Καλιφόρνια, όπου διασπεί-

r

ρεται ταυτόχρονα και η βρε
τανική παραλλαγή (Β117) με 
κίνδυνο η συνύπαρξη αυτή 
να οδηγήσει σε ένα «εφιαλ
τικό σενάριο», όπως προει
δοποιούν οι ειδικοί. Και δη 
«να συναντηθούν οι δύο ιοί 
σε έναν άνθρωπο, να “ανταλ
λάξουν” τις μεταλλάξεις τους 
και να δημιουργήσουν ένα 
ακόμα πιο επικίνδυνο στέλε
χος του ιού», όπως ανέφερε 
στους Los Angeles Times ο 
ερευνητής επιδημιολόγος 
στο University of California 
San Francisco (UCSF) δρ 
Τσαρλς Τσιού, εκφράζοντας 
ιδιαίτερη ανησυχία για την 
παράλληλη κυκλοφορία των 
δύο μολυσματικότερων στε

λεχών στον ίδιο πληθυσμό, 
η οποία θα μπορούσε να πυ
ροδοτήσει, εκτός των άλλων, 
νέα έκρηξη κρουσμάτων και 
θανάτων.

Με συνέντευξή του στην 
^ ίδια εφημερίδα ο κορυφαί- 
a ος επιδημιολόγος Αντονι 
^ Φάουτσι εγείρει άλλον έναν 
g κίνδυνο: να προκόψει ένας 
g «αγώνας επιβίωσης του πιο 
ω ικανού» μεταξύ του βρετανι

κού και του καλκρορνέζικου 
στελέχους, ο οποίος θα επι
ταχύνει τη διασπορά εκείνου 
που θα μπορέσει καλύτερα να 
διαφύγει από την επίδραση 
των εμβολίων.

Ο καλύτερος τρόπος για να 
αποφευχθεί κάτι τέτοιο, θεω
ρεί ο Φάουτσι, είναι πρακτικά 
ο γνωστός: να συγκρατηθεί ή 
να σταματήσει η μετάδοση 
και των δύο στελεχών με 
ενίσχυση της ανοσολογικής 
προστασίας μέσω εμβολια
σμού (που μπορεί να προφυ- 
λάξει αν όχι από την ίδια τη 
μόλυνση, έστω από τη σοβα
ρή ασθένεια, τη νοσηλεία ή 
τον θάνατο), να συνεχιστεί η 
χρήση μάσκας και να περιο
ριστεί η έκθεση μέσω κοινω
νικών επαφών.
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1  Γεμίζουν το νοσοκομεία με ασθενείς της COVID
Πηγή: ΝΕΑ ΚΡΗΤΗ Σελ.: 2-3 Ημερομηνία

έκδοσης:
26-02-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

2067.71
cm²

Κυκλοφορία: 0

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Εντείνεται η πίεση

Γεμίζουν τα νοσοκομεία 
με ασθενείς της COVID

Εβδομήντα επτά 
ήταν μέχρι χθες 
οι ασθενείς που 
νοσηλεύονταν με 
κορωνοϊό στην Κρήτη 
-Μεγάλοτο βάρος 
που "σηκώνει" 
το Βενιζέλειο

77 συνάνθρωποί μας, από τους οποίους οι 10 διασωληνωμένοι, νοσηλεύονται με κορωνοϊό στα νοσοκομεία της Κρήτης.

Αυξάνονται επικίνδυνα οι ασθενείς με κο- 
ρωνοϊό στα νοσοκομεία της Κρήτης, ενώ 
ταυτόχρονα ανησυχία προκαλεί και ο αριθ
μός των κρουσμάτων που τις τελευταίες 
μέρες κινούνται σε ανοδικές τιμές. Συγκε
κριμένα, τους 77 έφτασαν οι ασθενείς που 
νοσηλεύονται με κορωνοϊό στα νοσοκο
μεία της Κρήτης. Από αυτούς, οι 63 νοση
λεύονται σε Κλινικές COVID και οι 14 σε 
Μονάδες Εντατικής θεραπείας, μετους 11 
να είναι διασωληνωμένοι. Σημειώνεται πως 
το μεγαλύτερο βάρος των νοσηλειών συνε
χίζει να “σηκώνει” το Βενιζέλειο Νοσοκο
μείο Ηρακλείου, καθώς σε αυτό νοσηλεύ
ονταν - μέχρι και το πρωί χθες Πέμπτη - 30 
ασθενείς: 24 στην Κλινική COVID και 6 δια- 
σωληνωμένοι στη ΜΕΘ.

Α
ναλυτικά, η εικόνα των νοσηλειών στα νο
σοκομεία της Κρήτης καταγράφεται ως ε
ξής: ΠΑΓΝΗ 22 ασθενείς, 16 από αυτούς στην 
Κλινική COVID, Βενιζέλειο 30 και από αυτούς 
24 στην Κλινική COVID, Νοσοκομείο Χανίων 6, όλοι 
στην Κλινική COVID, Νοσοκομείο Ρεθύμνου 15 και 

από αυτούς 14 στην Κλινική COVID, Νοσοκομείο Α
γίου Νικολάου 3, οι 2 στην Κλινική COVID. Ωστόσο, 
στην Ιεράπετρα και στη Νεάπολη δεν υπάρχουν α
σθενείς. Τα ανησυχητικά στοιχεία όμως δε σταμα
τούν εδώ, καθώς, την ίδια ώρα, αύξηση σημειώνουν 
οι νεκροί αλλά καιοιδιασωληνωμένοιστη χώρα. Συ
γκεκριμένα, σύμφωνα μετον ΕΟΔΥ, τα νέα εργαστη
ριακά επιβεβαιωμένα κρούσματατηςνόσου που κα- 
ταγράφηκαν τις τελευταίες 24 ώρες είναι 1.784, εκ 
των οποίων 10 εντοπίστηκαν κατόπιν ελέγχων στις 
πύλες εισόδου της χώρας. Από αυτά, 63 εντοπίστη
καν στην Κρήτη και συγκεκριμένα 42 στο Ηράκλειο, 
3 στο Λασίθι, 15 στο Ρέθυμνο και 3 στα Χανιά.
Ο συνολικός αριθμός των κρουσμάτων ανέρχεται 

σε 186.469 (ημερήσια μεταβολή +1,0%), έκτων ο
ποίων 51,8% άνδρες. Οι νέοι θάνατοι ασθενών με 
COVID-19 είναι 39, ενώ από την έναρξη της επιδη
μίας έχουν καταγραφεί συνολικά 6.410 θάνατοι. Το 
95,7% είχε υποκείμενο νόσημα ή/και ηλικία 70 ετών 
και άνω. Ο αριθμός των ασθενών που νοσηλεύο
νται διασωληνωμένοι είναι 367 (70,0% άνδρες). Η 
διάμεση ηλικία τους είναι τα 69 έτη. Το 86,1 % έχει υ
ποκείμενο νόσημα ή/και ηλικία 70 ετών καιάνω. Από 
την αρχή της πανδημίας έχουν εξέλθει από τις ΜΕΘ 
1.315 ασθενείς.
Στηχώρα έχουν ελεγχθείσυνολικά 3.584.647 κλινι

κά δείγματα, ενώ χθες ελέγχθηκαν 23.192 μοριακά 
τεστ. Παράλληλα, από Μονάδες Υγείας και Κλιμάκια 
του ΕΟΔΥπου διενεργούν ελέγχους rapid test έχουν 
ελεγχθεί συνολικά 1.528.486 δείγματα και χθες ε
λέγχθηκαν 27.055 rapid tests. Χθες ελέγχθηκαν συ
νολικά 50.247 μοριακά και rapid tests.

Στο "κόκκινο" όλο το Ηράκλειο;

Με δεδομένο τα στοιχεία αυτά, στο "τραπέζι" των 
εμπειρογνωμόνων αναμένεται νατεθούνσήμεραοι 
αριθμοί του κορωνοϊού στην Κρήτη αλλά και στην υ

πόλοιπη χώρα.
Στη συνεδρίαση που θα ξεκινήσει σήμερα δεν απο

κλείεται να υπάρξει εισήγηση ώστε να τεθεί ολόκλη
ρη η Περιφερειακή Ενότητα Ηρακλείου στο "κόκ
κινο” επίπεδο επιτήρησης, στο οποίο βρίσκεται α
πό την προηγούμενη Παρασκευή μόνο ο δήμος Η
ρακλείου. Παράλληλα, αυτή την ώρα δε διαφαίνε- 
ται αλλαγή όσον αφορά στην κατάσταση στο Ρέθυ
μνο, το οποίο αναμένεται να παραμείνει στο "κόκκι
νο". Παρ' όλα αυτά, οι εξελίξεις είναι δυναμικές και 
τις επίσημες ανακοινώσεις θα πραγματοποιήσει - ε
κτός απροόπτου - σήμερα το απόγευμα ο υφυπουρ
γός Πολιτικής Προστασίας, ΝίκοςΧαρδαλιάς.

Γαρίπα

θετικές είναι οι εξελίξεις από τα rapid tests που δι- 
ενεργήθηκαν χθες Πέμπτη το πρωί στη Γαρίπα του 
δήμου Μινώα Πεδιάδος. Σύμφωνα με τον δήμαρχο 
κ. Μανόλη Φραγκάκη, «η προσέλευση των δημο
τών στη διαδικασία ήταν ικανοποιητική, καθώς δι- 
ενεργήθηκαν 284 τεστ από το κλιμάκιο του ΕΟΔΥ» 
και «όλα τα τεστ βγήκαν αρνητικά», επισήμανε ο ί
διος. Η διαδικασία ξεκίνησε στις 10 το πρωί και ολο
κληρώθηκε περί τις 2 το μεσημέρι, όπως είχε προ
γραμματιστεί. Το παραπάνω αποτελεί θετική εξέλι
ξη για την ευρύτερη περιοχή, καθώς τις προηγού
μενες ημέρες είχαν σημειωθεί δύο θάνατοι δημο
τών από τις περιοχές Γαρίπα καιΔραπέτι, ενώ είχαν 
επιβεβαιωθεί και αρκετά κρούσματα κορωνοϊού.

Αυξάνονται τα “λουκέτα" σε τμήματα

Νέα σχολικά τμήματα προστίθενται στη λίστα ε
κείνων που προχωρούν σε αναστολή λειτουργίας

λόγω εμφάνισης κρουσμάτων κορωνοϊού, με απο
τέλεσμα να υπάρχει και μια έκδηλη ανησυχία από 
πλευράς γονέων, εκπαιδευτικών και μαθητών. Συ
γκεκριμένα, σε επίπεδο νομού Ηρακλείου, μαθητής 
στο Ιο Γυμνάσιο στο Ηράκλειο διαγνώστηκε θετι
κός στον ιό, με αποτέλεσμα να ληφθεί η απόφαση 
να κλείσουν έως και τις 5 Μαρτίου τρία τμήματα και 
συγκεκριμένα το Β2, το Β4 καιτο Β6, με δεδομένο ό
τι ο συγκεκριμένος μαθητής είχε περάσει και από τα 
3 τμήματα το προηγούμενο διάστημα.

Επίσης, στο 12ο Γυμνάσιο έχουν μπει σε καραντί
να μαθητές που έχουν έρθει σε επαφή με επιβεβαι
ωμένα κρούσματα, χωρίς όμως να έχουν νοσήσει οι 
ίδιοι, αλλά αποτελούν άμεσες επαφές, ενώ χθες έ
γινε και η σχετική απολύμανση στους χώρους του 
σχολείου. Επίσης, όπως είναι ήδη γνωστό, σε καρα
ντίνα βρίσκονται και 9 καθηγητές στο Ειδικό Γυμνά- 
σιο Η ρακλείου, με το σχολείο ωστόσο να λειτουργεί 
κανονικά, σύμφωνα με τον προϊστάμενο της Δευτε
ροβάθμιας Εκπαίδευσης Ηρακλείου κ. Καραγιαννί- 
δη.
Αναφορικά με την Πρωτοβάθμια Εκπαίδευση, 

κλειστό απόχθεςκαιγια 15 ημέρεςθαπαραμείνειτο 
Δ2 και το ολοήμερο τμήμα του 2ου Δημοτικού Σχο
λείου στο Αρκαλοχώρι, καθώς διαγνώστηκε θετι
κός μαθητής στον ιό. Κλειστό θα παραμείνει καιτο 
παράρτημα του 60ου Νηπιαγωγείου που στεγάζε
ται στο ΙΑ ΚΕΠΑ, καθώς και εκεί διαγνώστηκε θετι
κός μαθητής στον κορωνοϊό. Σε επίπεδο νομού Χα
νίων, κλειστόθα παραμείνει για 15 ημέρεςτο A3 του 
6ου Γυμνασίου Χανίων, καθώς όπως έγινε γνωστό 
μαθητής διαγνώστηκε θετικός στον ιό. Στο σχολείο 
τηρήθηκαν όλες οι προβλεπόμενες διαδικασίες και 
έγινε απολύμανση. Υπενθυμίζεται ότι σε όσες περι

πτώσεις δε γίνεται διά ζώσης εκπαίδευση, τα μαθή
ματα αναπληρώνονται με τη μέθοδο της τηλεκπαί- 
δευσης. Αναλυτικά τα κλειστά τμήματα στην Κρήτη, 
σύμφωνα με την ιστοσελίδα του υπουργείου Παι
δείας, είναι τα παρακάτω: Ιο Γυμνάσιο Ηρακλείου - 
Β2, Β4 και Β6 έως 5/3,6ο Γ υμνάσιο Ηρακλείου-Α7 έ- 
ως03/03, Ειδικό Γ υμνάσιο Ηρακλείου, τηλεκπαίδευ- 
ση τμημάτων έως 9/3,2ο Δημοτικό Σχολείο Αρκαλο- 
χωρίου - Δ2 και ολοήμερο για 14 ημέρες, Παράρτη
μα 60ού Νηπιαγωγείου Ηρακλείου έως 9/3,31 ο Δη
μοτικό Ηρακλείου - Γ1 έως 8/3,2ο Δημοτικό Σχολείο 
Ν. Αλικαρνασσού - Δ2 έως 4/3 (και μαθητές 4ου Δη
μοτικού Αλικαρνασσού που μεταφέρθηκαν μετο λε
ωφορείο), ΙοΔημοτικό Τυμπακίου-Β'τάξη έως 1/3, 
46ο Δημοτικό Σχολείο Η ρακλείου - Ε2 έως 01 /03 (και 
οι μαθητές του λεωφορείου). Περιφερειακή Ενότη
τα Χανίων: 6ο Γ υμνάσιο Χανίων-A3 για 15 ημέρες. 
Περιφερειακή Ενότητα Λασιθίου: Νηπιαγωγείο 

Σκοπ ής - ολική αναστολή έως 28/02.

Κ. Μητσοτάκης

Την ελπίδα πως «η φετινή τουριστική σεζόν θα εί
ναι πολύ καλύτερη από την περσινή» εκφράζει ο 
πρωθυπουργός Κυριάκος Μητσοτάκης σε δηλώ
σεις του στη γερμανική εφημερίδα "Suddeutsche 
Zeitung".
«Στόχος μας είναι να φτάσουμε φέτος τουλάχι

στον στο 50% του επιπέδου του 2019», επισημαί
νει, εκφράζοντας την πεποίθηση ότι η εμβολιαστι- 
κή εκστρατεία της Ελλάδας, η επιχείρηση "Ελευθε
ρία", θα διασφαλίσει ότι έως και τον Μάιο θα μπο
ρούν να εμβολιαστούν όλοι οι πολίτες άνω των 60 
ετών, αλλά και όσοι έχουν υποκείμενα νοσήματα.
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1  Γεμίζουν το νοσοκομεία με ασθενείς της COVID
Πηγή: ΝΕΑ ΚΡΗΤΗ Σελ.: 2-3 Ημερομηνία

έκδοσης:
26-02-2021

Σε σταθερή κατάσταση στη ΜΕΘ του ΓΝΡ 42xpovos ασθενήε

Ηλικιωμένος Ρεθυμνιώτης με κορωνοΐό μεταφέρθηκε στο ΠΑΓΝΗ
Σε νοσοκομείο του Ηρακλείου και συγκεκριμένα στο ΠΑ

ΓΝΗ, όπου και εισήχθη στην Κλινική C0VID, μεταφέρθηκε 
ένας 79χρονος Ρεθυμνιώτης, ο οποίος τελευταία νοσηλευό
ταν στην Κλινική C0VID του Νοσοκομείου Ρεθύμνου. 0 ηλι
κιωμένος - που η κατάσταση της υγείας του επιβαρύνθηκε 
τις τελευταίες ώρες αναπνευστικά - κρίθηκε αναγκαίο από 
τους γιατρούς να μεταφερθεί σε άλλο νοσοκομείο της Κρή
της, ώοτε εάν κριθεί απαραίτητη η εισαγωγή του σε ΜΕΘ 
C0VID, να γίνει άμεσα χωρίς να χαθεί πολύτιμος χρόνος 
κατά τη μεταφορά.

Και αυτό διότι ήταν αδύνατον να εισαχθεί στη ΜΕΘ του ρε
θυμνιώτικου νοσοκομείου, λόγω έλλειψης εντατικολόγων 
και με δεδομένο ότι στη Μονάδα Εντατικής θεραπείας του 
ιδρύματος νοσηλεύεται ήδη από τις προηγούμενες ημέρες

ένας 42χρονος ασθενής που είναι θετικός στον ιό, με συνέ
πεια η Εντατική να "πιέζεται" δραματικά.

Στο μεταξύ, σε σταθερή κατάσταση εξακολουθεί να νοση
λεύεται στη ΜΕΘ του Νοσοκομείου Ρεθύμνου ο 42χρονος 
ασθενής, ο οποίος βρέθηκε θετικός στον κορωνοΐό στις 14 
Φεβρουάριου και τρεις ημέρες αργότερα, όταν η κατάσταση 
της υγείαςτου επιδεινώθηκε, εισήχθη άρον-άρον στην Εντα
τική. Από χθεςτο πρωί, εξάλλου, οι θεράποντες γιατροί προ
χώρησαν στη σταδιακή διακοπή της καταστολής του ασθε
νούς και κατ' επέκταση στη σταδιακή αφύπνισή του, με τα 
πρώτα σημάδια να είναι ενθαρρυντικά.

Σημειώνεται, τέλος, ότι και χθες αρκετά ήταν τα "ύποπτα" 
περιστατικά που κατέφτασαν κυρίως τις πρωινές ώρες στο 
Τμήμα Επειγόντων Περιστατικών του νοσοκομείου.

Στο μεταξύ, προβληματισμός επικρατεί σε επιχείρηση του 
Ρεθύμνου, καθώς μετά τους ελέγχους αποφασίστηκε 36 ερ
γαζόμενοι να μπουν σε καραντίνα λόγω κορωνοϊού. Το προη
γούμενο 48ωρο ο ΕΟΔΥ πραγματοποίησε286 rapid tests και 
25 δείγματα βρέθηκαν θετικά. Όλα αυτά όταν πριν από μία 
εβδομάδα σε σύνολο 100 rapid tests, βρέθηκαν 11 θετικά. 

Τέλος, κλιμάκιοτου ΕΟΔΥαπότο Ρέθυμνο βρέθηκεχθεςστα 
Ζωνιανά Μυλοποτάμου, για τη διενέργεια rapid tests στους 
κατοίκους του χωριού. Η διαδικασία ολοκληρώθηκε το με
σημέρι και οε rapid tests υποβλήθηκαν 108 κάτοικοιτου μυ- 
λοποταμίτικου χωριού και της ευρύτερης περιοχής. Από τα 
108 rapid tests προέκυψαν 4 θετικά κρούσματα κορωνοϊού.
s.mathioudaki(gcretetv.gr

Στέλλα Μαθιουδάκη

1.784 νέα κρούσματα, από τα οποία τα 63 εντοπίστηκαν στην Κρήτη, ανακοίνωσε χθες ο ΕΟΔΥ.

Β. Κικίλιας
Στηναξίατωνεμβολιασμών καιτων μέτρων προστα

σίας για την αντιμετώπιση της πανδημίας COVID-19 α
ναφέρθηκε ο υπουργός Υγείας, Βασίλης Κικίλιας, ο ο
ποίος επισκέφτηκε χθες το Πανεπιστημιακό Νοσοκο
μείο τηςΠάτρας, μεαφορμήταεγκαίνιαγιατηνεπανα- 
λειτουργία της Καρδιοθωρακοχειρουργικής Κλινικής. 

Κατά τη διάρκεια δηλώσεων που έκανε τόνισε: «Θέ
λω να πω για μία ακόμα φορά ότι στην πολύ μεγάλη 
προσπάθεια που γίνεται σε όλη τη χώρα για να προ
στατευτούμε από την COVID-19, πρέπει να τηρούμε 
τα μέτρα ατομικής προστασίας και να παροτρύνω ξα
νά όλους να εμβολιαστούν», ενώ πρόσθεσε: «Έχουμε 
ήδη φτάσεισε πολύ μεγάλο αριθμό εμβολιασμών, δη
λαδή 790.000 εμβολιασμούς σε όλη τη χώρα και προ
χωρούμε ακάθεκτοι. Παροτρύνω λοιπόν ξανά όλους 
ναεμβολιαστούν, αφού οσυνδυασμόςτων μέτρων α
τομικής προστασίας και του εμβολιασμού θα οδηγή
σει σε αποσυμπίεση του Εθνικού Συστήματος Υγείας 
και σε προφύλαξη των συμπολιτών μας». Παράλλη
λα, ο υπουργός Υγείας επισήμανε ότι «ο εμβολιασμός 
προχωράει και σύντομα θα δούμε το πόσο σημαντι
κός είναι, διότι με τον εμβολιασμό θα μειωθούν η θνη
τότητα, η νοσηρότητα και οι ασθενείς οι οποίοι π ροκύ- 
πτουν ως βαρέως πάσχοντες». Σχετικά με την προμή- 
θειατωνεμβολίων,οΒασίληςΚικίλιαςείπεότι«πιέζου- 
με συστηματικά και οργανωμένα, ώστε να έρχονται 
τα εμβόλια με τον π ιο σύντομο τρόπο από το εξωτερι
κό και με βάση την κοινή ευρωπαϊκή προμήθεια», ενώ 
«αμέσως μετά», συνέχισε, «ταχρησιμοποιούμε καιεμ- 
βολιάζουμε τους συμπολίτες μας. Ήδη έχουν κλειστεί 
1,4 εκατ. ραντεβού για εμβολιασμό».
Απαντώντας σε ερώτηση δημοσιογράφου για πιθα

νή παράταση του iockdown, ο Βασίλης Κικίλιας είπε ό
τι «δε θέλω να π ροτρέξω, έχουμε την επιτροπ ή των ε- 
πιστημόνωνπουμαςσυμβουλεύει».

Ιχνηλάτηση από τα κινητά
Με μια εφαρμογή στα κινητά φιλοδοξεί το υπουρ

γείο Ψηφιακής Διακυβέρνησης να ελέγχει καλύτερα 
τη μετάδοση του κορωνοϊού, αλλά και να δίνει στον 
χρήστη τη δυνατότητα να βλέπει αν ήρθε σε επαφή 
με κάποιο κρούσμα τις τελευταίες 14 μέρες. Η ελλη
νική κυβέρνηση φαίνεται πως κατάφερε να βρει "ά
κρη” μετά προσωπικά δεδομένα, και όπως άλλεςχώ- 
ρεςστην Ευρώπη θα φτιάξειτο δικό της tracing app. 

Η εφαρμογή, που θα είναι διαθέσιμη τόσο σε κινητά 
iOS όσο και And raid, θα λειτουργεί με την τεχνολογία 
"εγγύτητας" Toubtuetooth. Κατεβάζοντας οι πολίτες 
το app στη συσκευή τους, θα ενεργοποιείται αυτόμα
τα το bluetooth, και σε περίπτωση που κάποιος βρε
θεί θετικός στον ιό, μέσω της συγκεκριμένης τεχνο
λογίας, θα εντοπίζονται όλα τα άτομα που έχουν έρ
θει σε επαφή μαζί του, σε ακτίνα μικρότερη των δύ
ο μέτρων, και θα ξεκινά η διαδικασία ιχνηλάτησης. 
Μέσω του app δίνεται η δυνατότητα εντοπισμού και 
προειδοποίησης των επαφών, ώστε να περιοριστεί 
η διασπορά ή ακόμα και να προληφθεί το ενδεχόμε
νο σοβαρής νόσησης.

Κι άλλες “καμπάνες”
Αμείωτοι είναι οι έλεγχοι στην Κρήτη, καθώς 2.554 

έλεγχοι πραγματοποιήθηκαν μόνο προχθές Τετάρ

τη, ενώ βεβαιώθηκαν 107 πρόστιμα. Συγκεκριμένα, 
5.000 ευρώ πρόστιμο καλείται να πληρώσει ιδιοκτή
της γυμναστηρίου στο Ηράκλειο, που άνοιξε τον χώ
ρο, παρά τις απαγορεύσεις. Ακριβά πλήρωσαν τη γυ
μναστική και δύο αθλούμενοι, στους οποίους βεβαι
ώθηκε πρόστιμο 300 ευρώ. Στο Ρέθυμνο εντοπίστη
κε άνδρας που παραβίασε την καραντίνα που του εί
χε επιβληθεί.
Τώρα καλείται να πληρώσει "τσουχτερό" π ρόστιμο 

5.000ευρώ. Αναλυτικάταπρόστιμαγιαμηχρήση μά
σκας προχθέςΤετάρτη στην Κρήτη έχουν ως εξής: Η
ράκλειο 6, Χανιά 5, Ρέθυμνο 8 και Λασίθι 6. Για άσκο
πες μετακινήσειςτα πρόστιμα που καταγράφηκαν εί
ναι: Ηράκλειο 44, Χανιά 10, Ρέθυμνο 9, Λασίθι 11 και 
ΒΟΑΚ4.

Δωρεάν τεστ στη Νεάπολη
Έλεγχοι ταχείας ανίχνευσης αντιγόνου COVID-19 

(rapid tests) σε πεζούς θα πραγματοποιηθούν αύρι
ο Σάββατο 27 Φεβρουάριου από κλιμάκια του ΕΟ- 
ΔΥ στη Νεάπολη Λασιθίου. Οι δειγματοληψίες θα δι- 
εξαχθούν στην πλατεία Ελευθερίου Βενιζέλου στη 
Νεάπολη, απότις 10:00 έως τις 14:00. Η προσέλευ
ση του κοινού που επιθυμεί να υποβληθεί στο τεστ 
είναι ελεύθερη.
Οι προσερχόμενοι θα πρέπει να έχουν στείλει μή

νυμα για μετακίνηση 1 στο 13033, να γνωρίζουντον 
ΑΜΚΑ τους ή τον Αριθμό Δελτίου Ταυτότητας και 
τον αριθμό του κινητού τηλέφωνου στο οποίο θα α

ποσταλεί το αποτέλεσματου rapid test.
Η λήψη του δείγματος θα γίνεται ρινοφαρυγγικά 

και τα αποτελέσματα θα γνωστοποιούνται στους 
πολίτες μέσα σε λίγες ώρες.

Η δράση συνδιοργανώνεται από τον ΕΟΔΥ, την 7η 
Υγειονομική Περιφέρεια Κρήτης, την Περιφέρει
α Κρήτης, τον Δήμο Αγίου Νικολάου και τη Δημοτι
κή Ενότητα Νεάπολης, με τη συμβολή της Αστυνο
μικής Διεύθυνσης Λασιθίου - Τμήμα Τροχαίας Αγίου 
Νικολάου.

Εμβόλιο
Οι εταιρείες Pfizer Inc και BioNTech SE ανακοίνω

σαν χθες ότι δοκιμάζουν τρίτη δόση του εμβολίου 
τους κατά της COVID-19, για να κατανοήσουν καλύ
τερα την ανοσολογική απόκριση κατά των νέων πα
ραλλαγών του ιού. Βρίσκονται επίσης σε συνομιλί
ες με τις ρυθμιστικές Αρχές για τη δοκιμή τροποποι
ημένου εμβολίου που θα προσφέρειειδική προστα
σία απέναντι στην υψηλής μεταδοτικότητας νέα πα
ραλλαγή που εντοπίστηκε στη Νότια Αφρική και σε 
άλλες περιοχές του κόσμου, γνωστή ως Β.1.351. Η 
δοκιμή αυτή αποτελεί το δεύτερο τμήμα της μελέ- 
τηςτους.
Οιεταιρείες πιστεύουν ότι το υπάρχον εμβόλιο δύ

ο δόσεων θα είναι αποτελεσματικό απέναντι στη 
νοτιοαφρικανική παραλλαγή, όπως είναι αποτε
λεσματικό και απέναντι στην παραλλαγή του Ηνω
μένου Βασιλείου. Αλλά οι μελέτες θα επιτρέψουν

ΑΝΗΣΥΧΙΑ

Εβδομήντα πέντε 
κρούσματα της 
βρετανικής μετάλλαξης 
στην Κρήτη
Αύξηση όμως παρουσιάζουν και τα μεταλλαγμένα κρού

σματα του ιού στην Κρήτη. Σύμφωνα με το Εθνικό Δί
κτυο Γονιδιωματικής Επιτήρησης για τις μεταλλάξεις του 
SARS-CoV-2, ολοκληρώθηκε η γονιδιωματική ανάλυση 
σε 487 επιλεγμένα νέα δείγματα που αφορούν στην πε
ρίοδο 5 Ιανουάριου 2021 έως και 18 Φεβρουάριου 2021. 
Τα δείγματα προέρχονται από τις Περιφέρειες Ανατολικής 
Μακεδονίας και Θράκης, Κεντρικής Μακεδονίας, και Ατ
τικής και τις Περιφερειακές Ενότητες Μυτιλήνης, Καλύ- 
μνου και Εύβοιας. Από τον έλεγχο αναδείχτηκαν συνο
λικά 242 στελέχη με μεταλλάξεις ειδικού ενδιαφέροντος 
(variants of concern).

Από τα 242 στελέχη, τα 226 βρέθηκαν με τη μετάλλα
ξη Β.1.1.7/UK lineage (VariantVOC_202012), 12 στελέχη 
βρέθηκαν με τη μετάλλαξη LineageB. 1.351 /South Africa 
(Variant501 V2), ενώ 1 στέλεχος βρέθηκε με τη μετάλλαξη 
Lineage A. 23.1 /Uganda. Σε επίπεδο Κρήτης, δεν υπήρξε 
κάποια μεταβολή και έχουνταυτοποιηθεί συνολικά 75 με
ταλλαγμένα κρούσματα, έκτων οποίων29 στο Ηράκλειο, 
24 στο Λαοίθι, 19 στο Ρέθυμνο και 3 στα Χανιά.

Συνολικά έχουνταυτοποιηθεί 990 θετικά για την παρου
σία μετάλλαξης Β. 1.1,7/UKlineage (Variant VOC_202012) 
και 27 θετικά για την παρουσία μετάλλαξης Β. 1.351 /South 
Africa (Variant501V2) απότηνέναρξηλειτουργίαςτουΕθνι- 
κού Δικτύου Γονιδιωματικής Επιτήρησης για τις μεταλλά
ξεις του SARS-CoV-2 έως σήμερα, και 1 στέλεχος βρέθη
κε με τη μετάλλαξη Lineage A. 23.1 /Uganda. Τα 12 θετι
κά για την παρουσία μετάλλαξης Lineage Β. 1.351/South 
Africa (Variant 501V2) είναι όλα εγχώρια και όλα προέρ
χονται από την Περιφερειακή Ενότητα Θεσσαλονίκης. Το 
ένα θετικό με την παρουσία μετάλλαξης Lineage A. 23.1 / 
Uganda είναι εγχώριο και προέρχεται από την Περιφερει
ακή Ενότητα Κεντρικού Τομέα Αθηνών.

στους κατασκευαστές να είναι προετοιμασμένοι αν 
και όταν θα χρειαστεί περισσότερη προστασία, ό
πως εξήγησαν οι δύο εταιρείες.
Στο πλαίσιο του πρώτου μέρους της μελέτης, θα 

χορηγηθεί τρίτη δόση 30 μικρογραμμαρίων σε 144 
ανθρώπους που έχουν λάβει το εμβόλιο 6 έως 12 
μήνες πριν, κατά τη Φάση I των κλινικών δοκιμών 
του. Υπάτην προϋπόθεση ρυθμιστικής έγκρισης, θα 
δοκιμαστεί επίσηςέναεπανασχεδιασμένο εμβόλιο, 
τόσο ως ενισχυτικό σε ανθρώπους που έχουν ήδη 
εμβολιαστεί, όσο και σε ανεμβολίαστους ανθρώ
πους.

Η δοκιμή δε θα έχει ως στόχο να μετρήσει την απο- 
τελεσματικότητα του εμβολίου, όπως έγινε στη Φά
ση III των κλινικών δοκιμών τον περασμένο χρόνο. 
Αντ' αυτού θα μετρήσει την απόκριση των αντισω
μάτων και θα μελετήσει αν αίμα των εμβολιασμέ
νων μπορεί να εξουδετερώσει τις παραλλαγές του 
ιού, καθώς και την ασφάλεια μίας τρίτης δόσης.
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1  Παρέμβαση εισαγγελέα για παράτυπους
εμβολιασμούς σε δύο ιδρύματα της Θεσσαλονίκης Την
παρέμβαση τ ...

Πηγή: ΑΥΓΗ Σελ.: 13 Ημερομηνία
έκδοσης:

26-02-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

365.93 cm² Κυκλοφορία: 950

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Παρέμβαση εισαγγελέα για παράτυπους 
εμβολιασμούς σε δύο ιδρύματα της Θεσσαλονίκης
Ύστερα από καταγγελίες ότι στα ιδρύματα «Άγιος Δημήτριος» και «Άγιος Παντελεήμονας» 
ειδοποιήθηκαν και εμβολιάστηκαν παράτυπα 24 άτομα εντελώς άσχετα με τα ιδρύματα

Τ
ην παρέμβαση του εισαγγελέα 
Ποινικής Δίωξης προκάλεσαν 
χθες οι καταγγελίες ότι στα ιδρύ
ματα «Άγιος Δημήτριος» και 
«Άγιος Παντελεήμονας της Θεσσαλονίκης 
ειδοποιήθηκαν και εμβολιάστηκαν παρά

τυπα κατά της Covid-19 24 άτομα εντελώς 
άσχετα με τα ιδρύματα.

Ο προϊστάμενος της Εισαγγελίας Πρω
τοδικών Θεσσαλονίκης ζήτησε να ερευνη- 
θεί η υπόθεση για να διαπιστωθεί αν τελέ- 
στηκε το αδίκημα της παράβασης καθήκο
ντος και από ποιους/ες, καθώς σύμφωνα 
με τις καταγγελίες τα 24 αυτά άτομα φέρο
νται να έχουν φιλικές σχέσεις με ανθρώ
πους των δύο ιδρυμάτων και οι ηλικίες 
τους ξεκινούν από τα 40 έτη...

Η πρόεδρος του Κέντρου Κοινωνικής 
Πρόνοιας, που έχει την ευθύνη, με δημό
σιες δηλώσεις της δεν διέψευσε το γεγονός, 
αλλά έσπευσε να ρίξει το «μπαλάκι» στον 
ΕΟΔΥ και σε άτομα που βρίσκονταν στην 
εμβολιαστική διαδικασία.

Πιο συγκεκριμένα, μιλώντας στο Mega, 
υποστήριξε ότι, όταν ολοκληρώθηκε η εμ

βολιαστική διαδικασία για εργαζομένους 
και τροφίμους, «ο ΕΟΔΥ διαπίστωσε ότι 
υπήρχαν αδιάθετα εμβόλια» και «παρό
τρυνε τους γιατρούς να δουν αν υπάρχουν 
κάποιοι άλλοι που επιθυμούν να κάνουν τα 
εμβόλια».

Όμως όπως σημείωσε, «τα εμβόλια έμει
ναν αδιάθετα και σε μία ώρα έληγε ο χρό
νος που μπορούσαν να χρησιμοποιη
θούν», ενώ πρόσθεσε πως η ίδια είχε φύγει 
από το κέντρο όταν «ο ΕΟΔΥ έκανετην κί
νηση να ζητήσει μέσα σε μιάμιση ώρα να 
βρεθούν άνθρωποι ώστε να μην πεταχτούν 
τα εμβόλια».

«Δεν πήρα συγγενικά μου πρόσωπα για 
να εμβολιαστούν. Δεν γνωρίζω τα άτομα 
που εμβολιάστηκαν εκτός λίστας. Στα ιδρύ
ματα υπάρχουν οι υπεύθυνοι γιατροί που 
ασχολούνται με τα του εμβολιασμού» κα
τέληξε σχετικά.

Σύμφωνα με πληροφορίες τα ονοματε
πώνυμα των 24 άσχετων ατόμων που εμ
βολιάστηκαν παράτυπα θα αποσταλούν 
στον εισαγγελέα.

Μ.Πλ.
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1  Γιατροί σε απόγνωση, ασθενείς σε κίνδυνο
Πηγή: ΑΥΓΗ Σελ.: 1,12-13 Ημερομηνία

έκδοσης:
26-02-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

1126.63
cm²

Κυκλοφορία: 950

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Χωρίς ΜΕΘ η Αττική

Γιατροί σε απόγνωση, 
ασθενείς σε κίνδυνο
σελίδες 12-13
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1  Γιατροί σε απόγνωση, ασθενείς σε κίνδυνο
Πηγή: ΑΥΓΗ Σελ.: 1,12-13 Ημερομηνία

έκδοσης:
26-02-2021

C
ov
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Γιατροί σε απόγνωση, 
ασθενείς σε κίνδυνο
Σαν περιφερόμενος θίασος, οι γιατροί μετακινούνται από νοσοκομείο σε νοσοκομείο και από τμήμα 
σε τμήμα επειδή στα δημόσια νοσηλευτήρια του Λεκανοπεδίου προσθέτουν κλίνες ΜΕΘ Covid 
αφαιρώντας κλίνες ΜΕΘ!

Οι υγειονομικοί 
ζητούν 

καθημερινά 
την επίταξη 

των περίπου 
200 κλινών 

ΜΕΘ που 
διαθέτουν στην 

Αττική τα 
ιδιωτικά 

θεραπευτήρια, 
τόσο για 

ασθενείς χωρίς 
Covid 

όσο και για 
ασθενείς με 

Covid

Του
ΤΑΣΟΥ ΓΙΑΝΝ0Π0ΥΛ0Υ

Ο
 υπουργός Υγείας παρα
δέχτηκε προχθές ότι η 
πληρότητα στις ΜΕΘ για 
κορωνοϊό φτάνει το 90% 

και η πίεση στα νοσοκομεία του Λε
κανοπεδίου είναι μεγάλη. Και πώς 

έχει αποφασίσει να δράσει; Μετατρέ
πει το ΕΣΥ, με γοργούς ρυθμούς, σε 
μονοθεματικό σύστημα Υγείας, με 
αποτέλεσμα η κοινή νοσηρότητα να 
πηγαίνει στο περιθώριο (ή στους 
ιδιώτες) και η δημόσια υγεία να απει
λείται.

Όπως αποδεικνύει το έγγραφο της 
1 ης Υγειονομικής Περιφέρειας, το 
υπουργείο Υγείας αδειάζει τη ΜΕΘ 
του Κοργιαλένειου Μπενάκειου Νο
σοκομείου του Ελληνικού Ερυθρού 
Σταύρου για να τη μετατρέψει σε 
Covid-19, ενώ σε αυτή νοσηλεύο
νται 14 άνθρωποι σε σοβαρή κατά
σταση.

Συγγενείς και προσωπικό αγωνι- 
ούν το πού και σε ποιες συνθήκες θα 
διακομιστούν και υπό ποιες συνθή
κες θα νοσηλευτούν οι άνθρωποι αυ
τοί, οι οποίοι βρίσκονται σε σοβαρή 
κατάσταση:

• 8 είναι διασωληνωμένοι.
• 6 μετραχειοστομία.
• Ένας νέος άνθρωπος (26 χρό

νων), πολυτραυματίας, χειρουργή- 
θηκε μόλις την Τρίτη.

•Ένας 42χρονος μεταφέρθηκε με 
αεροδιακομιδή στον Ερυθρό Σταύ
ρο από τη Ρόδο με ανεύρυσμα εγκε
φάλου και γίνεται προσπάθεια για εμ
βολισμό.

Πού θα πάνε τα βαριά 
ατυχήματα της δυτικής Αττικής;

Ανάλογη ανησυχία προκαλούν 
αντίστοιχες αποφάσεις και σε άλλα 
νοσοκομεία του Λεκανοπεδίου, 
όπως το Θριάσιο, όπου πρόσφατα 
καταργήθηκαν δύο από τις εναπο- 
μείνασες οκτώ κλίνες της γενικής 
ΜΕΘ του νοσοκομείου. Αυτό, σε 
συνδυασμό με τη συνεχιζόμενη υπο- 
βάθμιση - μετατροπή του σε νοσοκο
μείο «μιας νόσου» και το σχεδιαζό
μενο κλείσιμο κλινικών, έχει προκα- 
λέσει την αγανάκτηση των εργαζο
μένων και των κατοίκων της περιο
χής.

Μην ξεχνάμε ότι στο Θριάσιο Πε
δίο συγκεντρώνεται σημαντικό μέ
ρος της βαριάς βιομηχανίας της χώ
ρας και οι εργαζόμενοι στην περιοχή 
εκτιμάται ότι ξεπερνούν τους 
200.000. Άρα το νοσοκομείο επι
φορτίζεται τον κύριο όγκο αντιμετώ
πισης των περιστατικών στη βιομη
χανική ζώνη.

Στις βιομηχανικές εγκαταστάσεις

της περιοχής συγκαταλέγονται διυ
λιστήρια, χημικές βιομηχανίες, επε
ξεργασίας μετάλλου κ.ά., όπου τα 
εγκαύματα είναι συχνό εργατικό ατύ
χημα, ενώ υπάρχει η αρνητική εμπει
ρία του θανατηφόρου ατυχήματος 
στη Μότορ Όιλ (τον Ιανουάριο του 
2020), όταν εγκαυματίες - θύματα 
της έκρηξης χρειάστηκε να μεταφερ
θούν σε άλλα νοσοκομεία της Αττι
κής.

Τον υψηλό κίνδυνο βιομηχανικού 
ατυχήματος μεγάλης κλίμακας στην 
περιοχή ανέδειξε άλλη μια φορά η 
πρόσφατη πυρκαγιά σε υποσταθμό 
της ΔΕΗ, σε μικρή απόσταση από τα 
ΕΛ.ΠΕ. του Ασπροπύργου.

Πάσες στον Covid free (;) 
ιδιωτικό τομέα

Μεγάλοι κερδισμένοι από την «κο- 
βιντοποίηση» των νοσοκομείων εί
ναι, όπως φαίνεται, οι ιδιωτικές κλι
νικές της Αττικής, στις ΜΕΘ των 
οποίων ήδη μεταφέρονται μη Covid 
ασθενείς που δεν χωράνε στο ΕΣΥ.

Σύμφωνα με πληροφορίες, η διοί
κηση της 2ης ΥΠΕ έχει ήδη συμφω
νήσει με το ιδιωτικό διαγνωστήριο 
«Μετροπόλιταν» τη μεταφορά σε 
αυτό των μη Covid περιστατικών που 
δεν θα χωράνε πλέον στα δημόσια 
νοσοκομεία (σε πρώτη φάση τα ορ
θοπεδικά -ήδη έχει αρχίσει η συζήτη-

αναπαντητα 
μείζονα πολιτικά 
ερωτήματα
Η Δώρα Λυγερή, αναπληρώιρια 
τομεάρχης Υγείας του ΣΥΡΙΖΑ - Π.Σ., 
θέτει εκ νέου τα πολιτικά ερωτήματα 
που δεν απαντήθηκαν στο δεύτερο 
κύμα της πανδημίας:

1. Γιατί η κυβέρνηση μετατρέπει τα 
δημόσια νοσοκομεία και τις ΜΕΘ 
τους σε μιας νόσου (Covid-19) και 
οδηγεί τα μη Covid περιστατικά στις 
ιδιωτικές κλινικές με το αζημίωτο;

2. Γιατί δεν επιτάσσει ιδιωτικές 
κλινικές και ιδιωτικές ΜΕΘ για 
περιστατικά κορωνοϊού;

3. Γιατί το υπουργείο αδειάζει τις 
ΜΕΘ (μη Covid περιστατικά) των 
δημοσίων νοσοκομείων, με κίνδυνο 
για τη ζωή των ασθενών, για να τους 
μεταφέρει σε ιδιωτικά νοσοκομεία; 
Για να καταβάλλει στα δεύτερα διπλή 
ημερήσια αποζημίωση κρατώντας τα, 
μάλιστα, «καθαρά» από τον 
κορωνοϊό;
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1  Γιατροί σε απόγνωση, ασθενείς σε κίνδυνο
Πηγή: ΑΥΓΗ Σελ.: 1,12-13 Ημερομηνία

έκδοσης:
26-02-2021

1 r

ο

ση στο Θριάσιο Νοσοκομείο, σιο νο
σοκομείο της Νίκαιας και στο Ασκλη
πιείο για να κλείσουν κλινικές).

Οι υγειονομικοί ζητούν καθημερι
νά την επίταξη των περίπου 200 κλι
νών ΜΕΘ που διαθέτουν στο Λεκα
νοπέδιο της Αττικής τα ιδιωτικά θε
ραπευτήρια τόσο για ασθενείς χωρίς 
Covid όσο και για ασθενείς με Covid, 
προκειμένου να αποσυμπιεστούν τα 
δημόσια νοσοκομεία.

«Πρέπει επιτέλους να σταματήσει η 
παγκόσμια ελληνική πρωτοτυπία να 
είμαστε η χώρα στην οποία επί δώδε
κα συνεχόμενους μήνες οι ιδιώτες 
κλινικάρχες έχουν μια σκανδαλώδη 
λιποταξία από την αντιμετώπιση πε
ριστατικών της επιδημίας, λιποταξία 
που συνεχίζεται αδιατάρακτη με τις 
πλάτες του κράτους» είπε χαρακτηρι
στικά σε τηλεοπτική του συνέντευξη 
την Τετάρτη (Kontra) ογ.γ. της ΟΕΝ- 
ΓΕ Πάνος Παπανικολάου.

Την αξιοποίηση στρατιωτικών νο
σοκομείων και την επίταξη ιδιωτικών 
θεραπευτηρίων ζητάει και η αξιωμα
τική αντιπολίτευση διά του Ανδρέα 
Ξανθού, ο οποίος προτείνει να γίνει 
το «Ερρίκος Ντυνάν» νοσοκομείο 
αναφοράς για περιστατικά Covid, 
στηριγμένο στο δικό του προσωπικό 
και όχι στη μεταφορά γιατρών από νο
σοκομεία του ΕΣΥ.
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1  «Ανάνηψη στην καρδιά» του Νοσοκομείου Πατρών
Πηγή: ΕΛΕΥΘΕΡΟΣ ΤΥΠΟΣ Σελ.: 17 Ημερομηνία

έκδοσης:
26-02-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

197.28 cm² Κυκλοφορία: 6345

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

► ► ΕΠΑΝΑΛΕΙΤΟΥΡΓΙΑ ΤΗΣ ΚΑΡΔΙΟΧΕΙΡΟΥΡΓΙΚΗΣ ΚΛΙΝΙΚΗΣ 4 ΧΡΟΝΙΑ ΜΕΤΑ

«Ανάνηψη στην καρδιά» του Νοσοκομείου
ΕΠΑΝΑΛΕΙΤΟΥΡΓΕΙ π κλειστή από το 
2017 Καρδιοθωρακοχειρουργική Κλι
νική στο Πανεπιστημιακό Νοσοκομείο 
Πατρών μετά τη δέσμευση του υπουρ
γού Υγείας, Βασίλη Κικίλια, και συντονι
σμένες προσπάθειες από το υπουργείο, 
παρά την πρωτοφανή υγειονομική κρί
ση εδώ και ένα χρόνο.

Ο κ. Κικίλιας επισκέφθηκε χθες το 
Π.Ν. Πατρών, συναντώντας, μάλιστα, 
τον πρώτο ασθενή που έχει προγραμ
ματιστεί να χειρουργηθεί. «Οι πιο σημα
ντικές στιγμές για έναν πολιτικό είναι οι 
στιγμές που μπορεί να αποδεικνύεται 
ότι είναι αξιόπιστος. Κι εγώ σήμερα 
μπορώ να κοιτάω τους συμπολίτες μας 
στα μάτια και να τους λέω ότι κράτησα

το λόγο μου», επεσήμανε ο κ. Κικίλιας 
και πρόσθεσε: «Είναι σημαντικό, κομβι- 
κό να υπηρετούμε τους συμπολίτες μας 
και να το κάνουμε με επαγγελματισμό, 
με αυταπάρνηση και με αίσθηση του 
καθήκοντος. Χαίρομαι πάρα πολύ που 
συμβάλλουμε σήμερα στην περαιτέρω 
αναβάθμιση του Εθνικού Συστήματος 
Υγείας διά μέσου της Κλινικής και του 
Νοσοκομείου. Εύχομαι και ευελπιστώ 
να μπορέσουμε να σώσουμε ανθρώπι
νες ζωές, γιατί αυτό είναι το καθήκον 
και το λειτούργημα όλων».

Υπενθυμίζεται ότι τον Οκτώβριο του 
2019 μία 52χρονη καθηγήτρια είχε 
καρδιακό επεισόδιο ενώ βρισκόταν 
στην Ηλεία και κατέληξε κατά τη δια

κομιδή της στο νοσοκομείο των Ιωαν- 
νίνων, φέρνοντας έτσι στο προσκήνιο 
το θέμα που απασχολούσε ήδη από το 
2017 όλη την Πελοπόννησο.

Την Κλινική, που διαθέτει 20 κλίνες 
και Μονάδα Εντατικής Θεραπείας δύο 
κλινών, σύγχρονο τεχνολογικό εξοπλι
σμό για τπν υποστήριξη των καρδιο
χειρουργικών επεμβάσεων και είναι 
πλήρως στελεχωμένη σε ιατρικό και 
νοσηλευτικό προσωπικό, θα διευθύνει 
ο αναπληρωτής καθηγητής Ιατρικής του 
Πανεπιστημίου Πατρών Νίκος Χαροκό
πος. Ο κ. Χαροκόπος επέστρεψε από 
τη Βρετανία στην Ελλάδα με στόχο να 
προσφέρει στο ΕΣΥ.

Μ.Ν. ΓΕΩΡΓΑΝΤΑ

Πατρών

Ο κ. Κικίλιας επισκέφθηκε 
χθες το Π.Ν. Πατρών.
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1  Τέλος της πανδημίας χωρίς εμβόλιο
Πηγή: ΜΑΚΕΛΕΙΟ Σελ.: 10 Ημερομηνία

έκδοσης:
26-02-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

218.39 cm² Κυκλοφορία: 6090

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

TeAos ins πανδημία$... 
xiopis εμβόλιο
Αντιπρόσωποι του Παγκόσμιου Οργανισμού 
Υγεικ (ΠΟΥ) δηλώνουν τέλο$ ins πανδημιΊκ.
Προφανώ$ χωρί$ εμβολιασμό!
Ενώ ο γερμανικόε Τύποε προειδοποιεί για μεταλλαγμένο κορωνοϊό και 
τρίτο κύμα ο ΠΟΥ ανακοινώνει ότι από εβδομάδεε διαπιστώνεται μία αντί
στροφη τάση. Ομιλούν ήδη για το τέλοε των μέτρων έκτακτηε ανάγκηε 
κατά το τέλοε αυτού τού έτουε χωρίε εμβολιασμούε. Στη Γερμανία πολ- 
λαπλασιάζονται κάθε ημέρα οι προειδοποιήσει όλο και περισσότερο για 
μεταλλάξειε του κορωνοϊού και για το δήθεν πολύ πιο επικίνδυνο τρίτο 
κύμα, ο ΠΟΥ σχεδιάζει μία άλλη προοπτική. Η πανδημία του κορωνοϊού, 
ή οποία διακηρύχτηκε από τον ΠΟΥ ωε παγκόσμια πανδημία είχε το ζενίθ 
τηε τη δεύτερη εβδομάδα του Ιανουάριου. Από τότε ο αριθμόε των θετι
κά εξετασμένων και ο αριθμόε των ατόμων που πέθαναν από κορωνοϊό 
μειώθηκε στο ήμισυ. Αυτή ή τάση διαπιστώνεται σε όλεε τιε περιοχέε του 
κόσμου με εξαίρεση των χωρών του ανατολικού Αιγαίου. Ο γενικόε δι- 
ευθυντήετου ΠΟΥ για την Ευρώπη είναι πεπεισμένοε ότι σε λίγουε μήνεε 
θα έχουμε ξεπεράσει τον κορωνοϊό. Οι εμφανιζόμενεε μεταλλαγέε είναι 
φυσιολογικέε και δεν οδηγούν σε ανεξέλεγκτο κορωνοϊό.Έτσι, τα ποσο
στά μολύνσεων μειώθηκαν σε χώρεε με υψηλή συχνότητα μεταλλαγών 
όπωε παντού. Οι χειρότερεε καταστάσειε πέρασαν. Ο ΠΟΥ δεν μπορεί να 
δώσει μία σαφή εξήγηση για την πτώση των μολύνσεων. Τα εμβόλια δεν 
είναι υπεύθυνα διότι μέχρι σήμερα έχει εμβολιαστεί μόνο ένα ελάχιστο 
μέροε (κλάσμα) του παγκόσμιου πληθυσμού. Η επιδημία τελειώνει μετά 
το τρίτο κύμα σχετικά γρήγορα. Επομένωε οι μεταλλαγέε είναι η αρχή του 
τέλουε μίαε πανδημίαε. Ο ιολόγοε Φρίντεμαν Βέμπερ έκανε την εξήε δή
λωση. «Ήδη η άνοιξη του 2021 θα είναι ανέμελη, το καλοκαίρι σχεδόν κα
νονικό και το φθινόπωρο κανονικότατο». Μόνο ή Μέρκελ επιμένει Η παν
δημία θα τελειώσει όταν εμβολιασθεί όλοε ό παγκόσμιοε πληθυσμόε».

Αναγνώστης
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1  Ασφυκτιούν οι ΜΕΘ στην Αττική Στα 1 .784 νέα
κρούσματα και 39 θάνατοι - Στους 367 οι
διασωληνωμένοι

Πηγή: ΕΛΕΥΘΕΡΗ ΩΡΑ Σελ.: 24 Ημερομηνία
έκδοσης:

26-02-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

641.6 cm² Κυκλοφορία: 2870

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Ασφυκτιούν 
οι ΜΕΘ 
στην Αττική
Ασφυκτική παραμένει η κατά
σταση στα νοσοκομεία της Αττι
κής, ενώ αυξημένες είναι οι νο
σηλείες των ασθενών το τελευ
ταίο διάστημα.
Σύμφωνα με τον πρόεδρο της 
ΠΟΕΔΗΝ, Μιχάλη Γιάννακο, στα 
εφημερεύοντα νοσοκομεία της 
ΑΤΤΙΚΗΣ από την Τετάρτη έως 
χθες εισήχθησαν 101 ασθενείς 
με κορωνοϊό.
Την ίδια ώρα καλεί να γίνει επίταξη 
των ΜΕΘ λόγω της κατάστασης. 
"Όταν βρίσκεσαι σε πόλεμο δεν 
διαπραγματεύεσαι με τους πο
λίτες. Τους επιστρατεύει η πολι
τεία θέλουν δε θέλουν για να 
πολεμήσουν. Στη προκειμένη 
περίπτωση δεν διαπραγματεύε
σαι με τους ιδιώτες υγειονομι
κούς. Τους επιστρατεύεις. Ό
πως επιστρατεύεις και τις ΜΕΘ 
του ιδιωτικού τομέα χωρίς α
στερίσκους".

Στα 1.784 νέα κρούσματα και 39 θά
νατοι - Στους 367 οι διασωληνωμένοι

Τ
ην παράταση του lockdown κα
τά μια τουλάχιστον εβδομάδα 
σηματοδοτούν τα χθεσινά δυ
σμενή επιδημιολογικά στοιχεία, 
στα οποία παρατηρείται αύξη
ση σε θανάτους και διασωληνωμένους α
πό κορωνοϊό. Ειδικότερα ο ΕΟΔΥ ανακοί

νωσε, χθες, 1.784 κρούσματα, εκ των ο
ποίων 10 εντοπίστηκαν κατόπιν ελέγχων 
στις πύλες εισόδου της χώρας. Ο συνολι
κός αριθμός των κρουσμάτων ανέρχεται 
σε 186.469 (ημερήσια μεταβολή +1.0%), 
εκ των οποίων 51.8% άνδρες.
Με βάση τα επιβεβαιωμένα κρούσματα 
των τελευταίων επτά ημερών, 63 θεωρού
νται σχετιζόμενα με ταξίδι από το εξωτε
ρικό και 2.600 είναι σχετιζόμενα με ήδη 
γνωστό κρούσμα.
Συνεχίζεται η επέλαση του κορωνοϊού στο 
λεκανοπέδιο της Αττικής, καθώς μόνο, 
χθες, καταγράφηκαν 880 νέα κρούσματα. 
Τα κρούσματα στην Αττική κατανέμονται 
ως εξής:
Ανατολική Αττική 86 
Βόρειος Τομέας Αθηνών 94 
Δυτική Αττική 41 
Δυτικός Τομέας Αθηνών 156 
Κεντρικός Τομέας Αθηνών 241

Νήσων 23
Νότιος Τομέας Αθηνών 87 
Πειραιάς 152
Ακολουθούν η Θεσσαλονίκη με 183 κρού
σματα και η Αχάία με 103 κρούσματα 
Ανησυχητική είναι η αύξηση των κρου
σμάτων στο Ηράκλειο, όπου εντοπίστη
καν 42 νέες μολύνσεις. Από κοντά ακο
λουθεί και η Λάρισα με 41 κρούσματα. 
Τέλος, στην Κόρινθο βρέθηκαν 31 κρού
σματα του ιού.
Οι νέοι θάνατοι ασθενών με COVID-19 εί
ναι 39, ενώ από την έναρξη της επιδημίας 
έχουν καταγραφεί συνολικά 6.410 θάνα
τοι. Το 95.7% είχε υποκείμενο νόσημα 
ή/και ηλικία 70 ετών και άνω.
Ο αριθμός των ασθενών που νοσηλεύο
νται διασωληνωμένοι είναι 367 (70.0% άν
δρες). Η διάμεση ηλικία τους είναι 69 έτη. 
Το 86.1% έχει υποκείμενο νόσημα ή/και η
λικία 70 ετών και άνω.
Από την αρχή της πανδημίας έχουν ε- 
ξέλθει από τις ΜΕΘ 1.315 ασθενείς. Οι 
νέες εισαγωγές ασθενών Covid-19 στα 
νοσοκομεία της επικράτειας είναι 292 
(ημερήσια μεταβολή -3.95%). Ο μέσος 
όρος εισαγωγών του επταημέρου είναι 
274 ασθενείς.
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1  Κατά 94% αποτελεσματικό εμβόλιο
Πηγή: ΚΑΘΗΜΕΡΙΝΗ Σελ.: 9 Ημερομηνία

έκδοσης:
26-02-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

469.17 cm² Κυκλοφορία: 14860

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Κατά 94% αποτελεσματικό εμβόλιο
Επαλήθευση γιa Pfizer/BioNTech, έπειτα από 1,2 εκατ. εμβολιασμούς στο Ισραήλ

Εξαιρετικά ενθαρρυντικά είναι τα 
συμπεράσματα ισραηλινήε μελέ- 
τηε για την αποτελεσματικότη- 
τα του εμβολίου Pfizer/BioNTech 
κατά τηε COVID-19. Η έρευνα, η 
πρώτη που πραγματοποιείται σε 
πραγματικέε συνθήκεε, επαλη
θεύει ότι το σκεύασμα είναι όσο 
αποτελεσματικό είχαν υποδείξει 
οι κλινικέε μελέτεε.

Προκειμένου οι ειδικοί να κα
ταλήξουν σε σαφή συμπεράσμα
τα, μελέτησαν τιε συνέπειεε του 
εμβολιασμού 1,2 εκατ. Ισραηλι- 
νών κατά το τελευταίο δίμηνο, 
μεταβάλλονταε τη χώρα σε ένα

Τρίτη δόση, για ακόμα 
μεγαλύτερη προστασία 
έναντι των μεταλλάξεων, 
δρομολογούν οι φαρμα
κοβιομηχανίες.

Ισραηλινή εμβολιάζεται κατά της C0VID-19 σε μπαρ του Τελ Αβίβ. Η μεγάλη επιτυχία του εμβολιασμού στη χώρα 
επέτρεψε και την πραγματοποίηση της πρώτης συναυλίας «μόνο για εμβολιασμένους».

απέραντο εργαστήριο. Σύμφω
να με τη μελέτη, που δημοσιεύ- 
θηκε στην έγκριτη επιθεώρηση 
«The New England Journal of 
Medicine», αφού αξιολογήθηκε 
και από ανεξάρτητη επιστημονι
κή επιτροπή, ο εμβολιασμόε μείω
σε τα κρούσματα με συμπτώματα 
κατά 94% σε όλεε τιε ηλικιακέε 
ομάδεε και τιε περιπτώσειε βα- 
ριάε ασθένειαε κατά 92%. Η με
γάλη επιτυχία του εμβολιασμού 
στο Ισραήλ επέτρεψε την πραγ
ματοποίηση τηε πρώτηε συναυ- 
λίαε «μόνο για εμβολιασμένουε», 
χθεε, στο Τελ Αβίβ.

Την ίδια στιγμή η Pfizer, σε 
χθεσινή τηε ανακοίνωση, αναφέ
ρει ότι το εμβόλιό τηε παρέχει μει
ωμένη κατά δύο τρίτα προστασία 
έναντι του συγκεκριμένου στελέ- 
χουε, για αυτό έχει ξεκινήσει τιε

μελέτεε για χορήγηση και τρίτηε 
εμβολιαστικήε δόσηε, προκειμέ
νου ο κόσμοε να προστατευθεί 
και από τα μεταλλαγμένα στελέ
χη. Η Moderna, επίσηε, ανακοίνω
σε ότι ήδη παρασκεύασε εμβόλιο 
που προσφέρει κάλυψη και έναντι 
τηε νοτιοαφρικανικήε μετάλλαξηε 
και θα αρχίσει να διατίθεται τουε 
ερχόμενουε μήνεε. Εν τω μεταξύ, 
Αμερικανοί ερευνητέε των πανε
πιστημίων CalTech και Κολούμπια 
προειδοποίησαν για την εμφάνιση 
και διασπορά ενόε μεταλλαγμένου 
στελέχουε που κάνει θραύση στη 
Νέα Υόρκη και πιθανόν να είναι 
πιο ανθεκτικό στα εμβόλια.

Δόσειβ σε «φιλικά κράτη»
Σε μία άλλη εξέλιξη, την Τετάρ

τη ο Ισραηλινόε πρωθυπουργόε 
Μπέντζαμιν Νετανιάχου αναγνώ

ρισε ότι επρόκειτο να διανείμει 
κάποιεε εμβολιαστικέε δόσειε σε 
«φιλικά προε το Ισραήλ κράτη». 
Παρότι ο ίδιοε δεν κατονόμασε 
ποια είναι, λίστα που δημοσιο
ποίησε το τηλεοπτικό κανάλι Kan, 
αποδεικνύει ότι πρόκειται για χώ- 
ρεε που είχαν ταχθεί υπέρ τηε με- 
ταφοράε τηε πρωτεύουσαε στην 
Ιερουσαλήμ. Ειδικότερα ο Νετα
νιάχου διένειμε περίπου 100.000 
δόσειε του εμβολίου τηε Moderna 
σε Ονδούρα, Γουατεμάλα, Ουγγα
ρία, Ουγκάντα και Τσεχία, δηλαδή, 
κράτη που είτε ήδη αναγνώρισαν 
την Ιερουσαλήμ ωε πρωτεύουσα 
του Ισραήλ, είτε εξέφρασαν ενδι
αφέρον για την εκεί εγκατάστα
ση διπλωματικών αποστολών. Η 
γενική κατακραυγή, ωστόσο, εξα
νάγκασε την ισραηλινή κυβέρνη
ση να βάλει στον «πάγο» το πρό

γραμμα, όπωε δήλωσε ο υπουργόε 
Αμυναε Μπένι Γκαντζ.

Την ίδια στιγμή, δύο ακόμα εμ
βόλια εγχώριαε παραγωγήε εγκρί- 
θηκαν από τουε κινεζικούε ελε- 
γκτικούε φορείε, ανεβάζονταε τον 
συνολικό αριθμό των κινεζικών 
σκευασμάτων σε τέσσερα. Τέλοε, 
δεν αποκλείεται να αποδειχθεί 
σωτήρια για κάποιουε η μεγάλη 
δυσπιστία των Γερμανών έναντι 
του εμβολίου τηε AstraZeneca. 
Με τιε δόσειε του που μένουν στα 
αζήτητα είναι πιθανό, όπωε του
λάχιστον πρότεινε η γερουσια- 
στήε Κοινωνικών Υπηρεσιών τηε 
γερμανικήε πρωτεύουσαε, Ελκε 
Μπράιτενμπαχ, να εμβολιασθούν 
οι 3.000 άστεγοι τηε πόληε, που 
ήδη βρίσκονται στην κατηγορία 
2 όσον αφορά τον κίνδυνο λοίμω- 
ξηε από κορωνοϊό.
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1  Με lockdown η… επέτειος ενός χρόνου με κορονοϊό!
Πηγή: ΕΛΕΥΘΕΡΟΣ ΤΥΠΟΣ Σελ.: 1,6-8 Ημερομηνία

έκδοσης:
26-02-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

2928.16
cm²

Κυκλοφορία: 6345

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΚΑΙ Η ΜΕΡΚΕΛ ΒΛΕΠΕΙ ΤΩΡΑ ΘΕΤΙΚΑ ΤΟ ΠΙΣΤΟΠΟΙΗΤΙΚΟ ΕΜΒΟΛΙΑΣΜΟΥ ςελ. η



26;ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΑ

1  Με lockdown η… επέτειος ενός χρόνου με κορονοϊό!
Πηγή: ΕΛΕΥΘΕΡΟΣ ΤΥΠΟΣ Σελ.: 1,6-8 Ημερομηνία

έκδοσης:
26-02-2021

ΤΟ ΘΕΜΑ 1.784
0.<
δ

κρούσματα
χθες

13
εισαγόμενα

880
στην

Αττική

183 1.053
στη τα κρούσματα

Θεσσαλονίκη μεταλλαγμένων στελεχών

Με lockdown 
η... επέτειοβ 
ενόβ χρόνου 
με κορονοϊό!

ΠΡΟΣ ΠΑΡΑΤΑΣΗ ΤΟ «ΑΠΑΓΟΡΕΥΤΙΚΟ» ΣΤΗΝ ΑΤΤΙΚΗ 
ΛΟΓΩ ΤΟΥ ΥΨΗΛΟΥ ΑΡΙΘΜΟΥ ΚΡΟΥΣΜΑΤΩΝ ΚΑΙ ΤΗΣ 
ΑΥΞΗΣΗΣ ΤΩΝ ΕΙΣΑΓΩΓΩΝ ΚΑΙ ΤΩΝ ΔΙΑΣΩΛΗΝΩΜΕΝΩΝ

Μ
ε παράταση ίου σκληρού lockdown 
στην Αττική και «κοκκίνισμα» επιπλέ
ον περιοχών της χώρας, υπό τη σκιά 
1.053 κρουσμάτων μεταλλαγμένων στελεχών..., 

τιμάται σήμερα ο ένας χρόνος του κορονοϊού 
στη χώρα μας. Η εισήγηση που θα προκόψει 
από την κρίσιμη συνεδρίαση των επιδημιολόγων 
και λοιμωξιολόγων είναι προδιαγεγραμμένη, κα
θώς, όπως λένε οι ειδικοί, το «απαγορευτικό» θα 
μείνει όπως έχει τουλάχιστον έως και την άλλη 
εβδομάδα, όταν και θα επαναξιολογηθεί.

Παρά την αντίθετη πρόθεση, ο υψηλός αριθ
μός νέων περιστατικών -1.784 χθες-, οι 367 
διασωληνωμένοι, η έντονη κυκλοφορία των 
μεταλλάξεων, με την εμφάνιση, μάλιστα, στη 
χώρα μας μιας νέας από την Ουγκάντα, οδη
γούν μόνο σε ένα δρόμο, αυτόν των κλειστών 
δραστηριοτήτων. Σύμφωνα με το Εθνικό Δίκτυο

□
 ΜΑΡΙΑ-ΝΙΚΗ ΓΕΩΡΓΑΝΤΑ

mgeorganta@e-typos.com

Γονιδιωματικής Επιτήρησης για τις μεταλλάξεις 
του SARS-CoV-2 εντοπίστηκαν στην Ελλάδα 
επιπλέον 242 στελέχη με μεταλλάξεις ειδικού 
ενδιαφέροντος. Από αυτά, τα 226 βρέθηκαν 
θετικά στη βρετανική μετάλλαξη, 12 στη νοτιο- 
αφρικανική, ένα σε μετάλλαξη της Ουγκάντα.

Σύμφωνα με τους ειδικούς, πρόκειται για μια 
πολύ πρόσφατη μετάλλαξη για την οποία η επι
στημονική κοινότητα δεν γνωρίζει ακόμη πολλά, 
ωστόσο δείχνει να επικρατεί στην Ουγκάντα. Το 
πρώτο κρούσμα του συγκεκριμένου στελέχους 
στην Ελλάδα εντοπίζεται στον Κεντρικό Τομέα 
Αθηνών και σχετίζεται με ταξίδι στην αφρικα
νική χώρα. Οσον αφορά στα 12 περιστατικά 
της μέχρι τώρα γνωστής νοτιοαφρικανικής με

τάλλαξης εντοπίζονται όλα στη Θεσσαλονίκη. 
Από τα συνολικά 27 κρούσματα, τα 23 είναι στη 
Θεσσαλονίκη και έχουν υψηλή συσχέτιση με την 
περιοχή του Ευόσμου, που είναι εδώ και μία 
εβδομάδα σε καθεστώς «σκληρού» lockdown.

Παράλληλα, εξαπλώνεται και το βρετανικό 
μεταλλαγμένο στέλεχος και σε περιοχές που 
μέχρι πρότινος δεν είχαν εντοπιστεί κρούσματα, 
όπως η Εύβοια και η Λέσβος. Το σύνολο των 
θετικών δειγμάτων στη βρετανική μετάλλαξη 
ανέρχεται σε 99.

Τηλεδιάσκεψη
Σήμερα που συμπληρώνεται ένας χρόνος από 
την ανακοίνωση του πρώτου κρούσματος κορο- 
νοϊού στην Ελλάδα και αφορούσε σε 38χρονη 
από τη Θεσσαλονίκη που είχε επιστρέφει από 
πληττόμενη περιοχή της βόρειας Ιταλίας, είναι

προγραμματισμένη για τις 10 το πρωί η κρίσιμη 
τηλεδιάσκεψη της Επιτροπής Εμπειρογνωμόνων 
σχετικά με τα περιοριστικά μέτρα στην Αττική και 
άλλες περιοχές. Οπως προκύπτει από πληρο
φορίες, οι ειδικοί θα εισηγηθούντην παράταση 
του lockdown στην Αττική και για την επόμενη 
εβδομάδα -υπενθυμίζεται ότι κάθε Παρασκευή 
ανακοινώνονται τα μέτρα που ισχύουν για την 
επόμενη εβδομάδα και τα δεδομένα επαναξιο- 
λογούνται ανά εβδομάδα.

Και ενώ θεωρείται δεδομένο ότι η «καραντί
να» στο Λεκανοπέδιο θα παραταθεί τουλάχιστον 
έως την Καθαρά Δευτέρα, η επιστημονική κοι
νότητα είναι απαισιόδοξη ακόμη και για αυτό 
το διάστημα. Θεωρεί ότι μπορεί να μην έχουν 
προλάβει τα νοσοκομεία να δείξουν σταθερο
ποίηση και μείωση των νέων εισαγωγών σε 
απλές κλίνες και ΜΕΘ. Τη χθεσινή ημέρα και
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1  Με lockdown η… επέτειος ενός χρόνου με κορονοϊό!
Πηγή: ΕΛΕΥΘΕΡΟΣ ΤΥΠΟΣ Σελ.: 1,6-8 Ημερομηνία

έκδοσης:
26-02-2021

186.469 39 6.410 367 1.315
το σύνολο ίων θάνατοι θάνατοι διασωληνωμένοι ασθενείς έχουν
κρουσμάτων χθες συνολικά εξέλθει από ΜΕΘ

► ► ΔΕΙΧΝΟΥΝ ΟΙ ΜΕΤΡΗΣΕΙΣ ΣΤΑ ΛΥΜΑΤΑ

Τάσεις σταθεροποίησης στο 
ιικό φορτίο της Θεσσαλονίκης
ΤΑΣΕΙΣ σταθεροποίησης πα
ρουσιάζει το ιικό φορτίο των 
λυμάτων της Θεσσαλονίκης 
στη μέρα με τη μέρα παρα
κολούθηση των τιμών συγκέ
ντρωσης του SARS-CoV-2, που 
διεξάγει η Ομάδα Επιδημιολο
γίας Λυμάτων του ΑΠΘ με την 
ΕΥΑΘ, σε συνεργασία με την 
Περιφέρεια Κεντρικής Μακε
δονίας και στο πλαίσιο του 
Εθνικού Δικτύου του ΕΟΔΥ. 
Σύμφωνα με τα νεότερα απο
τελέσματα για τη Δευτέρα 22 
και την Τρίτη 23 Φεβρουάρι
ου, οι τιμές που καταγράφη- 
καν είναι σχεδόν ίδιες με των 
δύο αμέσως προηγούμενων 
μετρήσεων, δηλαδή της Πα
ρασκευής 19/2 και Κυριακής 
20/2. Επίσης, εμφανίζονται 
μειωμένες κατά 40% σε σχέση 
με τις αντίστοιχες μέσες τιμές 
της προηγούμενης Δευτέρας 
15/2 και Τρίτης 16/2.

Ανίχνευση
«Παρακολουθώντας καθημε
ρινά τα λύματα σε σχέση με 
την κλινική επιδημιολογική 
εικόνα, διαπιστώνουμε ότι οι 
τάσεις που ανιχνεύουμε επι
βεβαιώνονται 3-4 μέρες μετά 
τα κρούσματα», δήλωσε στο 
ΑΜΠΕ ο πρύτανης του ΑΠΘ 
Νικος Παπαϊωάννου, προσθέ
τοντας «ότι στα αποτελέσματα 
που θα έχουμε το Σάββατο θα 
είναι πλέον πιο ξεκάθαρο αν 
εμπεδώνεται μία τάση στα
θεροποίησης, η εκτίμηση της 
οποίας έχει πια βασική παρά
μετρο και την ανίχνευση των 
πιο μεταλλαγμένων στελεχών 
του ιού».

«Οι σημαντικές διακυμάν
σεις στα φυσικοχημικά χαρα
κτηριστικά των λυμάτων τις 
τελευταίες ημέρες επιφέρουν 
αξιοσημείωτες διορθώσεις στις

μετρήσεις συγκέντρωσης του 
γονιδιώματος του ιού στα λύ
ματα της Θεσσαλονίκης. Αυτό 
υπογραμμίζει τη μεγάλη σημα
σία που έχει ο εξορθολογισμός 
των μετρήσεων που κάνει με 
προχωρημένα φυσικοχημικά 
μοντέλα η ομάδα του ΑΠΘ 
όσον αφορά στον αξιόπιστο 
εντοπισμό ακόμη και μικρών 
αλλαγών στην τάση μεταβο
λής του ιικού φορτίου στην 
πόλη», δήλωσε ο καθ. Χημείας 
του ΑΠΘ, Θοδωρής Καραπά- 
ντσιος.

Την ίδια ώρα, την παρέμβαση 
της Εισαγγελίας Πρωτοδικών 
Θεσσαλονίκης προκάλεσαν 
καταγγελίες για παρατυπίες 
στη διαδικασία εμβολιασμού

ΕΙΣΑΓΓΕΛΙΚΗ
ΠΑΡΕΜΒΑΣΗ

Προκάλεσαν 
καταγγελία για 
napaiuniss στη 

διαδικασία εμβολιασμού 
σε δύο ιδρύματα ms 

συμπρωτεύουσα5

σε δύο ιδρύματα της Θεσσαλο
νίκης. Ο διευθύνων την Εισαγ
γελία έδωσε εντολή να διενερ- 
γηθεί προκαταρκτική έρευνα 
από την Υπηρεσία Εσωτερικών 
Υποθέσεων της ΕΛ.ΑΣ. για να 
διακριβωθεί εάν στοιχειοθετεί- 
ται το αδίκημα της παράβασης 
καθήκοντος. Στο επίκεντρο της 
έρευνας θα βρεθούν καταγγε
λίες, σύμφωνα με τις οποίες 
εμβολιάστηκαν 24 άτομα -12 
σε κάθε ίδρυμα- που δεν εί
χαν καμία εργασιακή σχέση με 
αυτά, ενώ η τελευταία ημερο
μηνία εμβολιασμού ήταν η 16η 
Φεβρουάριου.

ΑΓΓΕΛΟΣ ΑΓΓΕΛΙΔΗΣ

ΣΥΝΑΓΕΡΜΟΣ 
ΓΙΑ ΤΙΣ ΜΕΤΑΛΛΑΞΕΙΣ

Εξαπλώνεται και το «βρετανικό» 
μεταλλαγμένο στέλεχο5 και σε 

περιοχέ$ όπου δεν είχαν εντοπιστεί 
κρούσματα, oncos η Εύβοια και 

η Λέσβθ5. Το σύνολο των θετικών 
δειγμάτων ανέρχεται σε 99

σύμφωνα με τον ΕΟΔΥ, οι διασωληνωμένοι στα 
νοσοκομεία ανέβηκαν κατά δέκα, φτάνοντας 
τους 367. Την 1 π Φεβρουάριου οι διασωλη- 
νωμένοι ανέρχονταν σε 248, καταγράφεται 
δηλαδή αύξηση κατά 48%.

Στο «κόκκινο»
Υπό αυτά τα δεδομένα, δεν θα υπάρξει, όπως 
φαίνεται, εισήγηση για χαλάρωση μέτρων στην 
Αττική. Αντίθετα, στο «κόκκινο» του επιδημιολο- 
γικού χάρτη αναμένεται να μπουν περισσότερες 
περιοχές. Μετά την Αρκαδία και το Ναύπλιο, πε
ριοχές στις οποίες ανέβηκε ο επιδημιολογικός συ
ναγερμός από χθες, υποψήφιες για... κοκκίνισμα 
είναι, σύμφωνα με πληροφορίες, η Θεσπρωτία, 
η Λευκάδα, ενδεχομένως και η Κορινθία. Και οι 
τρεις περιοχές παρουσιάζουν επιδημιολογική επι
βάρυνση τις τελευταίες ημέρες. Στη Θεσπρωτία

χθες εντοπίστηκαν εννέα περιστατικά κορονοϊού, 
με την επίπτωση, όμως, ανά 100.000 πληθυσμού 
να είναι 20,65 περιστατικά, στην Κορινθία 31 πε
ριστατικά και στη Λευκάδα 13.

Στο «μικροσκόπιο» των ειδικών θα μπουν τόσο 
η Θεσσαλονίκη όσο και η Χαλκιδική, προκειμένου 
να εκτιμήσουν ξανά την πορεία των δεικτών σε 
αυτές τις περιοχές και εάν χρειάζεται να ληφθούν 
περισσότερα μέτρα.

Το μεγαλύτερο μερίδιο της επιδημιολογικής 
«πίτας», βέβαια, είχε για ακόμη μία ημέρα η Ατ
τική με 880 κρούσματα κατά τη χθεσινή ημέρα. 
Το κέντρο της Αθήνας συγκεντρώνει επιπλέον 
241 περιστατικά, ο Δυτικός Τομέας Αθηνών 156 
και ο Πειραιάς 152. Οι δύο τελευταίες ενότητες 
του Λεκανοπεδίου είναι και αυτές που διαρκώς 
επιβαρύνονται, σε σχέση με την υπόλοιπη Αττική, 
που δείχνει σχετική σταθεροποίηση, κατά τους

ειδικούς. Το σύνολο των κρουσμάτων που ανα
κοίνωσε ο ΕΟΔΥ αντιστοιχούν σε 50.247 τεστ 
(23.192 μοριακά και 27.055 rapid).

Στο μεταξύ, σύμφωνα με τον πρόεδρο της Π0- 
ΕΔΗΝ, Μιχάλη Γιαννάκο, στην Αττική νοσούν περί
που 200 εργαζόμενοι των νοσοκομείων. «Αναλογι
κά με τη Θεσσαλονίκη όταν βρισκόταν σε παρόμοια 
θέση, είναι πολύ μικρότερος ο αριθμός λόγω των 
εμβολιασμών. Αν και πολλοί εκ των νοσούντων συ
ναδέλφων εμβολιάστηκαν, αλλά δεν πρόλαβαν να 
αναπτύξουν αντισώματα. Οι περισσότεροι που λεί
πουν με αναρρωτική άδεια λόγω κορονοϊού είναι 
στα νοσοκομεία “Ευαγγελισμός” και “Γεννηματάς”. 
Στα άλλα νοσοκομεία της 1 ης ΥΠε τα κρούσματα 
είναι ελάχιστα. Αξίζει να σημειωθεί ότι το “Σωτη
ρία” που σηκώνει το μεγαλύτερο βάρος έχει μόνο 
δύο κρούσματα σε εργαζόμενους», επισημαίνει ο 
πρόεδρος της ΠΟΕΔΗΝ. ■
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ΣΥΝΟΔΟΣ ΚΟΡΥΦΗΣ: ΟΛΟΕΝΑ ΚΑΙ ΠΕΡΙΣΣΟΤΕΡΟΙ ΗΓΕΤΕΣ ΣΥΝΤΑΣΣΟΝΤΑΙ ΜΕ ΤΗΝ ΠΡΟΤΑΣΗ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗ

Κερδίζει έδαφοε το πιστοποιητικό
Δ

ιευρύνεται ο αριθμός των Ευ
ρωπαίων ηγετών που τάσσο
νται πλέον υπέρ ενός πανευρω
παϊκού πιστοποιητικού εμβολιασμού, 

ενώ οι εργασίες σε τεχνικό επίπεδο για 
την εναρμονισμένη εισαγωγή του θα 
συνεχιστούν, με προοπτική να ολοκλη
ρωθούν μέχρι το τέλος της άνοιξης.

Παράλληλα, η τήρπσπ των δεσμεύ
σεων για την προμήθεια των εμβολίων 
από τις φαρμακευτικές εταιρίες, αλλά 
και π επιτάχυνση του εμβολιασμού σε 
όλα τα κράτη-μέλη θα αποτελόσουν 
ύψιστη προτεραιότητα των κρατών- 
μελών της Ε.Ε. τις επόμενες βδομά
δες. Τα παραπάνω προκύπτουν από τπ 
χθεσινή τηλεδιάσκεψη των Ευρωπαίων 
ηγετών με αποκλειστικό θέμα συζήτη
σης το συντονισμό των ενεργειών για 
την έξοδο από την πανδημία του κο- 
ρονοϊού.

Η συζήτηση επικεντρώθηκε γύρω 
από την προμήθεια των εμβολίων και 
τις δυνατότητες αύξησης της παρα
γωγής, τα περιοριστικά μέτρα για την 
αντιμετώπιση της εξάπλωσης των με
ταλλαγμένων τύπων του ιού, καθώς και 
το ευρωπαϊκό πιστοποιητικό.

Θετική ανταπόκριση
Σχετικά με το πιστοποιητικό εμβολια
σμού, τπν εισαγωγή του οποίου είχε 
ζητήσει τον περασμένο μήνα ο πρω
θυπουργός, Κυριάκος Μητσοτάκης, 
με επιστολή στην Κομισιόν και στους 
ομολόγους του, χθες διαπιστώθηκε 
θετική προσέγγιση από ορισμένους 
ηγέτες που τον περασμένο μήνα είχαν 
εμφανιστεί επιφυλακτικοί, όπως π Γερ
μανίδα καγκελάριος, Ανγκελα Μέρκελ. 
Αντίθετα, ο Γάλλος πρόεδρος, Εμανου- 
έλ Μακράν, παραμένει επιφυλακτικός 
αλλά όχι αρνητικός, θεωρώντας ότι 
είναι πρόωρη π εισαγωγή του μέτρου 
άμεσα. Στο κείμενο των συμπερασμά
των τπς Συνόδου αναφέρεται ότι οι 
ηγέτες ζητούν τπ συνέχιση των ερ-

D ΒρυξέΠιΤες, ανταπόκριση
ΝΙΚΟΣ ΜΠΕΛΛΟΣ

γασιων για μια κοινή προσέγγιση στο 
θέμα των πιστοποιητικών εμβολιασμού, 
υπογραμμίζοντας ότι θα επανέλθουν 
σχετικά σε επόμενη συνεδρίαση.

Στην παρέμβασή του στη συζήτηση 
για το συγκεκριμένο θέμα, ο κ. Μπ- 
τσοτάκης ανέφερε ότι όσο νωρίτερα 
ληφθούν αποφάσεις για την εισαγωγή 
του πιστοποιητικού τόσο καλύτερα για 
τπν Ε.Ε., καθώς σε διαφορετική περί
πτωση είναι αναπόφευκτο ότι ο ιδιωτι
κός τομέας θα προχωρήσει προς αυτήν 
τπν κατεύθυνση. «Αν δεν το πράξουμε 
εμείς ως Ε.Ε. θα το κάνει κάποιος άλλος 
αντί για εμάς, πιθανότατα οι μεγάλες 
τεχνολογικές εταιρίες», επισήμανε, ενώ 
αποσαφήνισε ότι τάσσεται υπέρ της κα
ταχώρισης όσο το δυνατόν λιγότερων 
προσωπικών δεδομένων από τους πο
λίτες. Ο πρωθυπουργός ξεκαθάρισε ότι 
το πιστοποιητικό δεν θα ισοδυναμεί με 
υγειονομικό διαβατήριο, αλλά αντιθέ-

Σχην παρέμβασή του ο κ. 
Μητσοτάκης ανέφερε ότι όσο 
νωρίτερα ληφθούν αποφάσεις για 
την εισαγωγή του πιστοποιητικού 
τόσο καλύτερα για την Ε.Ε.

ΣΤΗΝ ΑΤΖΕΝΤΑ

Η συζήτηση 
επικεντρώθηκε σιην 

προμήθεια εμβολίων, 
στην αύξηση παραγωγήβ, 

στα περιοριστικά μέτρα 
και στην αντιμετώπιση 

των μεταλλάξεων

τως θα ανοίγει μία λωρίδα ταχείας κυ
κλοφορίας για τις μετακινήσεις, χωρίς 
τους περιορισμούς που προκαλούν τα 
διαγνωστικά τεστ και π υποχρεωτική 
καραντίνα. Η διευκόλυνση των μετακι
νήσεων δεν αφορά μόνο τις χώρες που 
υποδέχονται μεγάλο αριθμό τουριστών, 
αλλά επίσης τις αερομεταφορές και 
τους κλάδους της φιλοξενίας, ανέφερε. 
Σχετικά με τα επόμενα βήματα, θα συ
νεχιστούν οι συζητήσεις όσον αφορά τη 
διαδικασία εισαγωγής και την ημερομη
νία που θα τεθεί σε ισχύ. Το ζητούμενο 
είναι ο εμβολιασμός να έχει φτάσει σε 
ένα πιο προχωρημένο στάδιο, ώστε π 
εισαγωγή του πιστοποιητικού να μπν 
οδηγήσει σε αποκλεισμό ενός μέρους 
του πληθυσμού. Σύμφωνα με εκτιμή
σεις τπς Κομισιόν, το πιστοποιητικό θα 
μπορούσε να εισαχθεί μέχρι τον Μάιο. 
Παράλληλα, τπν εισαγωγή ευρωπαϊκού 
πιστοποιητικού εμβολιασμού για τα τα
ξίδια στην Ε.Ε. υποστηρίζει η αρμόδια 
επιτροπή της Ευρωβουλής, π οποία 
ενέκρινε χθες σχέδιο ψηφίσματος, που

θα υποβληθεί για επικύρωση στην ολο
μέλεια του Μαρτίου.

Το σχέδιο που αναφέρεται στη 
στρατηγική της Ε.Ε. για τον βιώσιμο 
τουρισμό εγκρίθηκε με συντριπτική 
πλειοψπφία (47 υπέρ και 2 κατά) από 
την Επιτροπή Μεταφορών και Τουρι
σμού της Ευρωβουλής. Θα πρέπει να 
σημειωθεί ότι πολλές ερωτήσεις δέ
χθηκε από Ευρωπαίους ηγέτες η πρό
εδρος της Κομισιόν, Ούρσουλα φον 
ντερ Λάιεν, οι οποίες είχαν να κάνουν 
με τις καθυστερήσεις στις παραδόσεις 
από τις φαρμακευτικές εταιρίες και 
τον τρόπο επιτάχυνσης της παραγω
γής. Υπενθυμίζεται ότι π Επιτροπή έχει 
συνάψει όλες τις συμφωνίες με τις 
φαρμακευτικές εταιρίες, ενώ αρκετές 
χώρες της προσάπτουν ευθύνη για τις 
καθυστερήσεις.

Επιτάχυνση
Στα συμπεράσματα της Συνόδου το
νίζεται ότι θα πρέπει να επιταχύνουμε 
επειγόντως την έγκριση, την παραγωγή 
και τη διανομή εμβολίων, καθώς και τον 
εμβολιασμό, ενώ θα πρέπει επίσης να 
βελτιώσουμε την ικανότητα παρακο
λούθησης και ανίχνευσης προκειμένου 
να εντοπίσουμε παραλλαγές του ιού 
για τον έλεγχο της εξάπλωσής τους.

Οι «27» υποστηρίζουν τις συνεχείς 
προσπάθειες της Επιτροπής για την επι
τάχυνση της διαθεσιμότητας των εμβο
λίων και την αύξηση της παραγωγής, 
ενώ καλούν τις φαρμακευτικές εταιρίες 
να διασφαλίζουν την προμήθεια των 
ποσοτήτων για τις οποίες έχουν δε- 
σμευθεί. Σχετικά με τα μπ απαραίτητα 
ταξίδια, οι ηγέτες συμφώνησαν ότι θα 
πρέπει να παραμείνουν οι περιορισμοί 
σε ισχύ, σύμφωνα με τις αρχές τπς 
αναλογικότητας και της μη διάκρισης, 
ενώ επανέλαβαν τη δέσμευσή τους να 
διασφαλιστεί π απρόσκοπτη ροή των 
αγαθών και υπηρεσιών εντός τπς ενι
αίας αγοράς. ■

► ► ΑΝΗΣΥΧΙΑ: ΜΕ ΤΗ ΝΕΑ ΠΑΡΑΛΛΑΓΗ ΤΟΥ ΙΟΥ ΤΟ 27% ΤΩΝ ΚΡΟΥΣΜΑΤΩΝ ΣΤΗΝ ΑΜΕΡΙΚΑΝΙΚΗ ΜΕΓΑΛΟΥΠΟΛΗ

Ερευνα για αντοχή της «νεοϋρκέζικης» μετάλλαξης στα εμβόλια
ΜΙΑ ΝΕΑ παραλλαγή του κορονοϊού εξα
πλώνεται στη Νέα Υόρκη και διαθέτει μια 
μετάλλαξη που ίσως εξασθενεί την αποτε
λεσματικότατα των εμβολίων, λένε ερευ
νητές σε δύο νέες μελέτες. Η παραλλαγή 
Β.1.526, που πρωτοεντοπίστηκε σε δείγμα
τα που συνελέγησαν τον Νοέμβριο στη Νέα 
Υόρκη, αποτελεί πλέον περίπου το 27% των 
κρουσμάτων στην αμερικανική μεγαλούπο
λη και οι ειδικοί παρακολουθούν στενά την 
εξάπλωση και τα χαρακτηριστικά της.

Οι μεταλλάξεις ιών είναι αναμενόμενες, 
ωστόσο δεδομένης της πανδημίας και των 
εμβολίων που ήδη έχουν εγκριθεί και ανα
πτύχθηκαν βάσει του αρχικού στελέχους 
του κορονοϊού, κάποια στελέχη ανησυχούν

τους ειδικούς. Οπως αναφέρει ρεπορτάζ της 
εφημερίδας «New York Times», τα δύο αμε
ρικανικά πανεπιστήμια που πραγματοποιούν 
τις έρευνες σημειώνουν πως η μετάλλαξη 
της Νέας Υόρκης εμφανίζει διαφορές σε δύο 
στελέχη. Το ένα σχετίζεται με τη βρετανι- 
κή/νοτιοαφρικανική μετάλλαξη και το άλλο 
στέλεχος δρα ως οδηγός για τον κορονοϊό 
στα ανθρώπινα κύτταρα, βελτιώνοντας την 
ικανότητα πρόσδεσής του σε αυτά και πιθα
νώς αυξάνοντας τα ποσοστά μολύνσεων.

Οι Ηνωμένες Πολιτείες, μετρώντας περισ
σότερους από 500.000 νεκρούς, κατέγρα
ψαν την περασμένη εβδομάδα πτώση 30% 
στον αριθμό κρουσμάτων και θυμάτων. Τπν 
Τετάρτη, επιστημονική ομάδα στην Καλι-

φόρνια δήλωσε ανήσυχη για τη μετάλλαξη 
που εντοπίστηκε αρχικώς στην Πολιτεία, η 
οποία έχει εξαπλωθεί σε σχεδόν ολόκληρη 
τη χώρα. Επί του παρόντος, οι ειδικοί βρί
σκονται σε κατάσταση συναγερμού από τις 
μεταλλάξεις που εντοπίστηκαν στη Βρετα-

ΠΤΩΣΗ

Οι ΗΠΑ, μειρώνιαβ 
περισσότεροι^ από 500.000 
νεκρούβ, κατέγραψαν την 

περασμένη εβδομάδα πτώση 
30% στον αριθμό κρουσμάτων 

και θυμάτων

νία, στη Νότια Αφρική και τη Βραζιλία, οι 
οποίες φαίνεται πως είναι πιο μεταδοτικές 
από το αρχικό στέλεχος και κάποιες «αντι
στέκονται» στα υπάρχοντα εμβόλια.

Η αμερικανική εταιρία βιοτεχνολογίας 
Moderna ανακοίνωσε ότι μια τροποποιη
μένη έκδοση του εμβολίου της κατά του 
κορονοϊού, που παρασκευάστηκε ειδικά 
για την καταπολέμηση της νοτιοαφρικανι- 
κής παραλλαγής του ιού, είναι έτοιμη για 
κλινικές δοκιμές σε ανθρώπους. Η πλειο
νότητα των εταιριών που έχουν αναπτύξει 
εγκεκριμένα εμβόλια έχει δηλώσει πως θα 
ξεκινήσει μελέτες για «βελτιωμένα» εμβό
λια, τα οποία πιθανόν να είναι διαθέσιμα 
σε 6-9 μήνες.
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1  Στη «μάχη» και άλλα νοσοκομεία της Αττικής
Πηγή: ΚΑΘΗΜΕΡΙΝΗ Σελ.: 8 Ημερομηνία

έκδοσης:
26-02-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

838.25 cm² Κυκλοφορία: 14860

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Στη «μάχη» και άλλα νοσοκομεία της Αττικής
Σε μια προσπάθεια ενίσχυσης των κλινών ΜΕΘ yia περιστατικά COVID - Σταδιακή αύξηση σε θανάτους, διασωληνωμένους

Οι ειδικοί εκτιμούν ότι είναι πιθανόν, καθώς προχωράει ο εμβολιασμός, να επικρατήσουν στελέχη με μεταλλάξεις που δεν θα καλύπτονται από τα εμβόλια.

Οι εξελίξεις στα «μέτωπα» της πανδημίας

Της ΠΕΝΝΥΣ ΜΠΟΥΛΟΥΤΖΑ

Σε σταθερά υψηλά επίπεδα εξελίσσε
ται το νέο επιδημικό κύμα στη χώρα 
μαε, ενώ σταδιακή αύξηση καταγρά
φεται στον αριθμό των θανάτων και 
των διασωληνωμένων ασθενών. Την 
ίδια στιγμή, συνεχίζουν να προκα- 
λούν προβληματισμό στουε ειδικούε 
τα μεταλλαγμένα στελέχη που εντο
πίζονται στη χώρα μαε και το πόσο 
επηρεάζουν την προσπάθεια ελέγ
χου τηε πανδημίαε.

Χθεε ανακοινώθηκαν 1.784 νέα 
κρούσματα τηε COVID-19 και 39 θά
νατοι ασθενών λόγω τηε νόσου. Δι- 
ασωληνωμένοι νοσηλεύονταν χθεε 
το μεσημέρι σε ΜΕΘ 367 ασθενείε. 
Από τα νέα κρούσματα τα 880 εντο
πίστηκαν στην Αττική. Τιε τελευ- 
ταίεε ημέρεε καταγράφεται αύξηση 
στον αριθμό των ημερήσιων κρου
σμάτων στον Πειραιά και στον Δυ
τικό Τομέα των Αθηνών όπου πλέον

Ανησυχία
για τα μεταλλαγμένα 
στελέχη που εντοπίζο
νται στη χώρα μας.

καταγράφονται περισσότερα από 30 
κρούσματα ανά 100.000 πληθυσμού 
ημερησίωε. Σταθεροποίηση αλλά σε 
υψηλά επίπεδα παρατηρείται στιε 
υπόλοιπεε περιοχέε τηε Αττικήε. 
Στη Θεσσαλονίκη εντοπίστηκαν 
183 νέα κρούσματα, στην Αχαΐα 
103, 42 στο Ηράκλειο, 41 στη Λά
ρισα και 31 στην Κορινθία.

Το Εθνικό Δίκτυο Γονιδιωματι- 
κήε Επιτήρησηε για τιε μεταλλάξειε 
του κορωνοϊού ανακοίνωσε χθεε ότι 
εντοπίστηκαν επιπλέον 242 στελέχη 
με μεταλλάξειε εκ των οποίων τα 226 
αφορούν στο βρετανικό στέλεχοε και 
12 στο νοτιοαφρικανικό. Συνολικά 
έχουν ταυτοποιηθεί 990 δείγματα 
θετικά στο βρετανικό στέλεχοε στη 
χώρα μαε σε 34 περιφερειακέε ενό- 
τητεε, και 27 στο νοτιοαφρικανικό. 
Οι ειδικοί του δικτύου ανακοίνωσαν 
και τον εντοπισμό ενόε κρούσματοε 
με τη μετάλλαξη Lineage Α.23.1 που 
εντοπίστηκε στο πλαίσιο μεγάληε 
επιδημίαε στην Ουγκάντα και το

οποίο το τελευταίο διάστημα έχει 
βρεθεί στο μικροσκόπιο των επιστη
μόνων. Το συγκεκριμένο περιστατι
κό είναι εγχώριο και προέρχεται από 
τον Κεντρικό Τομέα Αθηνών.

Προχθέε, 292 ασθενείε με κορω- 
νοϊό εισήχθησαν για νοσηλεία σε νο
σοκομεία του ΕΣΥ, ενώ τα εξιτήρια 
λόγω ίασηε ήταν 265. Ειδικά στην 
Αττική όπου η πίεση είναι πολύ έντο
νη, είναι σε εξέλιξη μία προσπάθεια 
αύξησηε των κλινών εντατικήε για 
την εξυπηρέτηση των ασθενών με 
κορωνοΐό, ενώ στη «μάχη» ρίχνονται 
και νοσοκομεία τα οποία έωε τώρα 
δεν έχουν δεσμεύσει ΜΕΘ COVID. 
Χαρακτηριστικό παράδειγμα είναι 
το νοσοκομείο Νέαε Ιωνίαε «Αγία 
Ολγα» στο οποίο, όπωε αναφέρει 
η Πανελλήνια Ομοσπονδία Εργα
ζομένων Δημόσιων Νοσοκομείων, 
χθεε ήταν σε εξέλιξη η διαδικασία 
διακομιδήε των ασθενών που νοση
λεύονταν στη ΜΕΘ σε άλλα νοσοκο
μεία προκειμένου να μετατραπεί σε 
μονάδα COVID. Εωε σήμερα αναμέ
νεται να έχουν τεθεί σε λειτουργία 
και επιπλέον 14 κλίνεε στο νοσοκο
μείο ΚΑΤ. Χθεε το μεσημέρι, σύμφω
να με την ΠΟΕΔΗΝ που ζητεί τώρα 
την επίταξη «χωρίε αστερίσκουε» 
των ιδιωτικών ΜΕΘ για τη νοσηλεία 
ασθενών με κορωνοΐό, γεμάτεε ήταν 
οι μονάδεε COVID των νοσοκομείων 
Σισμανόγλειο, Ευαγγελισμόε, Ελπίε, 
Ασκληπιείο και Θριάσιο.

Εκκληση στουε πολίτεε για τήρη
ση των μέτρων ατομικήε προστασί- 
αε και παρότρυνση για εμβολιασμό 
έναντι τηε COVID απηύθυνε χθεε ο 
Βασίληε Κικίλιαε από το πανεπιστη
μιακό νοσοκομείο του Ρίου. «Παρο
τρύνω ξανά όλουε να εμβολιαστούν», 
τόνισε ο υπουργόε Υγείαε και πρό- 
σθεσε ότι «ο συνδυασμόε των μέ
τρων ατομικήε προστασίαε και του 
εμβολιασμού θα οδηγήσει σε απο- 
συμπίεση το ΕΣΥ και σε προστασία 
των συμπολιτών μαε». Ο υπουργόε 
βρέθηκε στο πανεπιστημιακό του 
Ρίου για την επαναλειτουργία τηε 
Καρδιοθωρακοχειρουργικήε Κλινι- 
κήε, η οποία παρέμενε κλειστή από 
το 2017. Η κλινική διαθέτει 20 κλί
νεε και ΜΕΘ 2 κλινών, με σύγχρονο 
τεχνολογικό εξοπλισμό, ενώ είναι 
πλήρωε στελεχωμένη σε ιατρικό και 
νοσηλευτικό προσωπικό.

Πριν από ένα χρόνο η χώρα μαε 
έμπαινε στον χάρτη τηε πανδη
μίαε του νέου κορωνοϊού, καθώε 
επιβεβαιώθηκε το πρώτο κρούσμα 
COVID-19 σε Ελληνίδα που επέ
στρεψε από το Μιλάνο. Σήμερα, 
η χώρα μαε μετράει 6.410 θύματα 
τηε νόσου, ενώ όλοι έχουμε μά
θει να ζούμε με περιορισμούε. Σε 
μια σειρά από παραμέτρουε που 
σχετίζονται με τον ιό, καταγρά
φονται εξελίξειε:
• Εμβόλια: Αυτή τη στιγμή στην 
Ε.Ε. και στη χώρα μαε έχουν λά
βει έγκριση και χορηγούνται τα 
εμβόλια των Pfizer/BioNTech, 
Modema και AatraZeneca, ενώ 
αναμένεται -εκτόε απροόπτου 
μέσα στον Μάρτιο- να εξετασθεί 
από τον Ευρωπαϊκό Οργανισμό 
Φαρμάκων και ο φάκελοε για το 
μονοδοσικό εμβόλιο τηε ύοήηεοη 
& ύοήηεοη. Οπωε αναφέρει στην 
«Κ» ο καθηγητήε τηε Ιατρικήε 
Σχολήε Αθηνών, πρύτανηε του

ΕΚΠΑ Αθανάσιοε Δημόπουλοε, 
«εάν έχουμε τέσσερα εμβόλια και 
εντατικοποιηθεί και η παραγωγή 
αυτών, τότε αυτά επαρκούν για 
να καλύψουν τιε ανόγκεε τηε Ε.Ε. 
Για τη χώρα μαε, εάν καταφέρου
με έωε τον Μάιο - Ιούνιο να έχουν 
εμβολιαστεί τα άτομα άνω των 60 
ετών και άτομα με υποκείμενα 
νοσήματα, θα έχουμε κάνει ένα 
μεγάλο βήμα».
• Θεραπείες: Σύμφωνα με τον κ. Δη- 
μόπουλο, σήμερα η πιο αποδεδειγ
μένα αποτελεσματική θεραπεία εί
ναι η χορήγηση δεξαμεθαζόνηε σε 
σχεδόν όλουε τουε ασθενείε που 
λαμβάνουν και οξυγόνο. Επίσηε, 
χορηγείται αντιπηκτική αγωγή σε 
νοσηλευόμενουε ασθενείε. Πλέον 
έχουμε πολύ καλύτερο χειρισμό σε 
ό,τι αφορά τη θεραπεία με οξυγό
νο (ρινική οξυγονοθεραπεία υψη- 
λήε ροήε). Το αντιιικό τειηόεείνίΓ 
αν και δεν είναι ειδικό φάρμακο 
για την COVID-19, βοηθάει στη θε

ραπεία ασθενών εφόσον χορηγη
θεί σε όσουε δεν πάσχουν βαριά. 
Επιπλέον, η χορήγηση πλάσματοε 
από αναρρώσαντεε με υψηλούε 
τίτλουε αντισωμάτων σε ασθε
νείε με ήπια λοίμωξη φαίνεται να 
μειώνει την πιθανότητα εξέλιξηε 
τηε νόσου σε σοβαρή. Τέλοε, τα 
μονοκλωνικά αντισώματα φαί
νεται ότι εάν χορηγηθούν νωρίε 
σε ήπιεε μορφέε τηε νόσου, μπο
ρεί να αναστείλουν την εκδήλω
ση τηε καταιγίδαε κυτταροκινών 
στουε ασθενείε.
• Μεταλλάξεις: Αυτή την περίοδο 
δύο μεταλλαγμένα στελέχη του 
κορωνοϊού, το βρετανικό και το 
νοτιοαφρικανικό, έχουν εντοπι
στεί και στη χώρα μαε και προβλη
ματίζουν ιδιαίτερα, καθώε έχουν 
το χαρακτηριστικό να μεταδίδο
νται πιο εύκολα. Ειδικά το νοτιο- 
αφρικανικό στέλεχοε φαίνεται να 
μειώνει λίγο και την προστασία 
των εμβολίων από ήπια νόσηση,

χωρίε -με βάση τα όσα γνωρίζου
με σήμερα- να τα επηρεάζει σε 
ό,τι αφορά την προστασία από βα
ριά νόσο. Οι ειδικοί εκτιμούν ότι 
είναι πιθανόν καθώε προχωράει 
ο εμβολιασμόε, να επικρατήσουν 
στελέχη με μεταλλάξειε που δεν 
θα καλύπτονται από τα εμβόλια. 
• Ανοσία: Εναε μεγάλοε άγνωστοε 
αυτήε τηε επιδημίαε παραμένει 
η διάρκεια τηε ανοσίαε είτε αυτή 
είναι φυσική, έπειτα από νόσηση, 
είτε τεχνητή, έπειτα από εμβολι
ασμό. Σύμφωνα με τον καθηγητή 
Αθανάσιο Δημόπουλο, «μετά τη 
νόσηση φαίνεται να υπάρχει μία 
πτώση των αντισωμάτων που πα
ράγει ο οργανισμόε έναντι του ιού, 
αλλά δεν εξαφανίζονται. Επίσηε θε
ωρούμε ότι τα μνημονικά κύτταρα, 
δηλαδή τα Β-λεμφοκύτταρα, που 
παράγουν τα αντισώματα, ενεργο
ποιούνται ξανά όταν ο οργανισμόε 
έρθει σε επαφή με τον ιό».

ΠΕΝΝΥ ΜΠΟΥΛΟΥΤΖΑ
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1  Ανάγκη για 11 εκατ. προσλήψεις στον τομέα της
Υγείας

Πηγή: ΚΑΘΗΜΕΡΙΝΗ Σελ.: 27 Ημερομηνία
έκδοσης:

26-02-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

439.55 cm² Κυκλοφορία: 14860

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Ανάγκη για 11 εκατ. προσλήψεις στον τομέα της Υγείας
Το εργατικό δυναμικό xns Ε.Ε. στον 
τομέα xns Υγείαε και xns μακρο- 
xpovias tppovxi6as θα πρέπει να 
αυξηθεί κατά 11 εκατ. εργαζο
μένου από το 2018 cbs το 2030, 
ώστε να ανταποκριθεί axis απαι
τήσει pias KOivaivias που γερνά
ει. Στην εκτίμηση αυτή καταλήγει 
σχετική έκθεση που δημοσίευσε 
χθεε το Κοινό Κέντρο Ερευνών 
(ΚΚΕρ) xns Επιτροπή5. Μεγάλο 
μέρο3 xns ζήτησηε καλύπτεται 
από την εγχώρια εκπαίδευση και 
κατάρτιση, ενώ η μετανάστευση 
και η κινητικότητα εντό3 Ε.Ε. παί
ζουν όλο και σημαντικότερο ρό
λο. Το 2018, στην Ε.Ε. υπήρχαν 
σχεδόν 2 εκατ. εργαζόμενοι στον 
τομέα xns υγεία5 και xns μακρο- 
xpovias φροντίδαε που εργάζο
νταν σε άλλο Kp0xos από τη χώ
ρα γέννησή3 xous.

Η έκθεση του ΚΚΕρ συνιστά οι 
υφιστάμενοι δίαυλοι μετανάστευ
σή εργαζομένων να ενσωματω
θούν με συγκεκριμένεε παραμέ-

Σιόχος, να εξασφαλι
στούν οι κοινωνικές 
υπηρεσίες σε μια Ευ
ρώπη που γερνάει.
xpous σχετικά με τα συστήματα 
υγείαε και μακροχρόνιαε φροντί- 
Oas, παραμένοντα3 ευθυγραμμι
σμένοι με τον παγκόσμιο κώδικα 
ορθή3 πρακτικήε του ΠΟΕ. Ετσι 
θα μπορούσαν να προαχθούν οι 
po0s κινητικότηταε, με οφέλη για 
xis χώρεε προέλευση5 και προορι
σμού. Θα διευκολύνονταν επίση3 
η αναγνώριση των προσόντων 
και η πλήρη3 ενεργοποίηση των 
δεξιοτήτων των μεταναστών ερ
γαζομένων στην Ε.Ε.

Η αντιπρόεδρο3 xns Emxponris 
για θέματα Δημοκράτη και Δη- 
μογραφία5 Ντούμπραβκα Σούιτσα 
δήλωσε σχετικά: «Η Ευρώπη είναι 
μια ήπειροε που γερνάει και, ενώ

το μεγαλύτερο προσδόκιμο ζωήε 
και τα περισσότερα χρόνια uyio0s 
διαβίωσηε αποτελούν επίτευγμα, 
πρέπει να προετοιμαστούμε για 
την αυξανόμενη ζήτηση για μα
κροχρόνια φροντίδα. Κοινή pas 
πρόκληση θα είναι να εξασφαλί
σουμε προσβάσιμη, οικονομικά 
προσιτή και ποιοτική μακροχρό
νια φροντίδα και επαρκέ5 εργατι
κό δυναμικό».

Η επίτροπο3 Kaivoxopias, 
Ερευναε, Πολιτισμού, Εκπαίδευ
σή και Νεολαίαε Μαρίγια Γκα- 
μπριέλ σχολίασε: «Η ανάλυση του 
Κοινού Κέντρου Ερευνών σχετικά 
με τη μεταβαλλόμενη δημογραφι- 
κή κατάσταση και τον αντίκτυ
πο xns στη ζήτηση για υγειονο
μική περίθαλψη και μακροχρόνια 
φροντίδα αποτελεί επίκαιρη συ
νεισφορά, καθώε η Ευρώπη αντι
μετωπίζει μία από xis βασικέε 
προκλήσειε pias KOivaivias που 
γερνάει».

Η Επιτροπή έχει αναλάβει σει

ρά πολιτικών πρωτοβουλιών για 
να στηρίξει xis χώρε3 xns Ε.Ε. 
στην αντιμετώπιση των προκλή
σεων xns γήρανσηε του πληθυ
σμού και των επιπτώσεων oxous 
τομεϊ3 xns υγεία3 και xns μακρο- 
xpovias φροντίδαε, συμπεριλαμ
βανομένων των πρώτων βημάτων 
npos μια Ευρωπαϊκή Ενωση Υγεί- 
as. Με την πρόσφατη «Πράσινη 
Βίβλο» που εξέδωσε η Επιτροπή 
για το θέμα ξεκίνησε μια ευρεία 
δημόσια διαβούλευση, μεταξύ άλ
λων, σχετικά με τον τρόπο οικο
δόμησή ανθεκτικών συστημάτων 
υγεία3 και μακροχρόνια3 περίθαλ
ψή. Μια άλλη σημαντική πρωτο
βουλία που πρόκειται να παρου
σιαστεί σύντομα είναι το σχέδιο 
δράση5 για τον Ευρωπαϊκό Πυλώ
να Κοινωνικών Δικαιωμάτων. Ο 
πυλώναε παρέχει μια πυξίδα για 
την αντιμετώπιση των κοινωνικών 
και οικονομικών προκλήσεων xns 
εποχή3 pas, συμπεριλαμβανομέ- 
vns xns δημογραφική3 αλλαγή3.

Η μετανάστευση εντός Ε.Ε. παίζει όλο και σημαντικότερο ρόλο στην κάλυ
ψη της ζήτησης σε νέους εργαζομένους στον χώρο της Υγείας.
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